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L’empaitada d’ànecs de
Roses que es va fer el cap
de setmana encara porta
cua. La plataforma Chan-
ge.org continua rebent su-
ports per demanar que se
suprimeixi tant la polèmi-
ca tradició de capturar
ànecs per la festa major
com també els correbous.
La campanya la va iniciar
divendres Fiorella Manfro

i ahir ja s’acostava a les
2.500 signatures. La peti-
ció està dirigida a l’Ajunta-
ment de Roses i en concret
ahir tenia 2.453 signatu-
res i diversos comentaris
per reclamar que s’aturi el
“patiment” dels animals.

Un ànec com a arma
Paral·lelament, un vídeo
amb imatges de l’empaita-
da d’ànecs de diumenge
s’està convertint en viral i
ja té més de set mil visua-
litzacions. En concret, són
unes imatges que l’entitat
Animal Rescue ha penjat a
la xarxa social Facebook
per demanar també la re-
tirada d’aquesta celebra-

ció que l’entitat ani-
malista qualifica de “bru-
talitat” i de “crueltat”.

El vídeo està corrent
per la xarxa social i ja hi ha
200 persones que l’han

compartit. En les imatges
es veu una noia que té aga-
fat un ànec per les potes i
que l’utilitza com a arma
per agredir un càmera que
l’està gravant.

Precisament, l’Ajunta-
ment de Roses ha anun-
ciat que l’any que ve farà
una consulta popular per-
què els rosincs decideixin
si l’empaitada d’ànecs ha

de continuar o s’ha de dei-
xar de fer. Això, enmig
d’una celebració que ha
tornat a tenir polèmica i
que es va fer enmig de les
protestes de les entitats
animalistes, que demanen
que es deixi de fer. De fet,
una trentena de persones
es van manifestar ahir per
reclamar-ne la prohibició i
quatre membres de l’enti-
tat animalista van inten-
tar interrompre l’activi-
tat.

En l’àmbit municipal,
l’alcaldessa, Montse Min-
dan, defensa que l’empai-
tada és una tradició i com-
pleix tots els requisits le-
gals, “però hi ha opinions
per a tot i gent en contra, i
per això farem una consul-
ta a la població, una con-
sulta vinculant sobre
aquest tema”, afirma. Pe-
rò el tinent d’alcalde,
Francesc Giner, es mos-
trava en contra de la cele-
bració, juntament amb al-
tres regidors. ■

a Un vídeo de la
polèmica tradició es
fa viral amb 7.000
visualitzacions

Mar Vicente
ROSES

Unes 2.500 firmes
contra l’empaitada
d’ànecs a Roses

Una imatge de l’empaitada d’ànecs de Roses del cap de setmana ■ JOAN SABATER

El mandat ha començat
mogut a Boadella i les Es-
caules. Quan només han
passat dos mesos després
que comencés el nou man-
dat, el 13 de juny, ja hi ha
sobre la taula una moció
de censura contra l’alcal-
de, Frederic Minobis, i
també dues denúncies als
jutjats de Figueres.

D’una banda, tres dels
cinc regidors del govern
municipal de Boadella i les
Escaules (CiU i ERC) s’es-
tan plantejant presentar
una moció de censura con-
tra l’alcalde, Frederic Mi-
nobis, quan només han
passat dos mesos des que
va començar el mandat.
“Està sobre la taula”, asse-
guren fonts del govern. I

de fet, aquest diari ha tin-
gut accés a un escrit que
les regidores Montserrat
Guixà i Marina Ramió, de
CiU, tenen a punt per ex-
plicar als veïns els motius
de la moció de censura, a la
qual també dóna suport
Pau Alegrí, d’ERC-MES.
Els motius que esgrimei-
xen és que els regidors han
reclamat des que va co-
mençar aquest mandat
que se’ls doni l’estat de

comptes de l’Ajuntament,
però no ho han aconse-
guit. I n’acusen tant l’alcal-
de com la secretària muni-
cipal. També hi ha una
pèrdua de confiança en la
figura de l’alcalde. Men-
trestant, Frederic Minobis
va assegurar ahir a aquest
diari que no sap res
d’aquesta qüestió i que no
li consta cap discrepància
dins del govern municipal.
Tot i això, sí que va
avançar que demà hi ha
una reunió de tots els regi-
dors.

La tensió dins el govern
transcendeix la política
municipal i, segons ha po-
gut saber aquest diari,
ahir mateix les regidores
Montserrat Guixà i Mari-
na Ramió van presentar
dos escrits al jutjat de Fi-
gueres –un al matí i un al-

tre a la tarda– per denun-
ciar presumptes irregula-
ritats de l’alcalde, i també
que la secretària munici-
pal els va fer fora de l’Ajun-
tament “de mala manera”
i va dir a una de les dues re-
presentants municipals
que anés “a la merda”.

En aquests escrits pre-
sentats al jutjat les regido-
res hi han adjuntat docu-
mentació per informar el
jutge tant de les presump-
tes irregularitats que s’es-
tarien produint a l’Ajunta-
ment com també del trac-
te que reben. ■

Mar Vicente
BOADELLA I LES ESCAULES

Denúncia al jutjat
i moció de censura
contra l’alcalde
de Boadella
a Tres regidors del govern (CiU i ERC) es plantegen fer fora
del càrrec l’alcalde, Frederic Minobis a Dues regidores
van al jutjat per denunciar presumptes irregularitats

2
mesos només han passat

d’aquest mandat i a Boadella i
les Escaules ja es planteja una
moció de censura.

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

La xifra

Els regidors de Boadella, el dia de possessió del càrrec a l’ajuntament ■ EL PUNT AVUI

El sou de l’alcalde de Boadella
i les Escaules, Frederic Mino-
bis, va fer evident l’enfronta-
ment intern del govern muni-
cipal de Boadella i les Escau-
les. A mitjan juliol tres dels
cinc regidors de l’equip que
formen CiU i ERC es van opo-
sar en rodó al fet que Minobis
passés de cobrar 800 euros
al mes a 1.800, i finalment l’al-
calde va haver de mantenir la
retribució que cobrava el
mandat passat. Tot plegat,

enmig d’un ple molt tens, en-
tre retrets dels veïns. En
aquell moment, quan no feia
ni un mes que havia comen-
çat el mandat, una part dels
regidors del govern de Boade-
lla ja advertien que considera-
ven “el govern trencat”. Lla-
vors, però, van decidir mante-
nir-se dins l’equip de govern
per treballar i mirar de reduir
l’endeutament de l’Ajunta-
ment, que supera el 100%.
Ara, tot plegat podria canviar.

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

El sou, primer enfrontament
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es policies municipals d’ar-
reu de les comarques gironi-
nes van a la caça dels infrac-
tors al volant. I més intensa-

ment aquesta setmana. Són els ca-
sos de Girona i Figueres, on del 17
al 23 d’agost la Policia Municipal i la
Guàrdia Urbana, en coordinació
amb la campanya iniciada pel Ser-
vei Català de Trànsit, estan duent a
terme un seguit de controls d’excés
de velocitat amb radars a diverses
vies urbanes de la ciutat. Davant
aquesta campanya, que gairebé
sempre es veu amb recel pels con-
ductors, les diferents policies volen
remarcar el caràcter preventiu i de
millora de la seguretat viària d’a-
quests controls, i no pas el caràcter
recaptatori que se sol associar a
aquests tipus de sancions.

A Figueres, la Guàrdia Urbana
fins i tot ha fet un calendari i ha fi-
xat uns objectius. Ahir dilluns va
tocar el torn a l’avinguda Salvador
Dalí; avui dimarts toca l’avinguda
Montserrat Vayreda; dimecres,
l’avinguda Vilallonga; dijous, el car-
rer Montgó; divendres, el carrer
Ausiàs March; dissabte, la ronda
Sud, i diumenge repeteixen els con-
trols a l’avinguda Salvador Dalí.

Aquesta campanya es duu a ter-

L

me arreu del territori durant
aquestes dates i té com a finalitat
conscienciar la ciutadania sobre els
perills de l’accés de velocitat dins la
ciutat. Les policies alerten que cal
extremar la precaució al volant en-
cara que siguin trajectes curts o en
vies urbanes.

Des dels diferents cossos poli-
cials adverteixen que un excés de
velocitat al volant deixa menys
marge de temps per avaluar la si-
tuació de trànsit. A més, fa que aug-
menti el risc creat per altres factors
com ara les distraccions, l’alcohol,
la fatiga. També dificulta algunes

maniobres o la rectificació d’errors
en la conducció i deixa menys
temps per prendre decisions, fet
que provoca respostes més precipi-
tades i menys correctes.

Es tracta de radars no fixos, que
són itinerants i que poden ser a
qualsevol punt de la ciutat total-
ment de sorpresa per a aquests
conductors confiats. Es col·locaran
a punts estratègics de la ciutat on,
de moment, no hi ha cap radar fix.
A Girona, per exemple, sí que n’hi
ha un en un punt conflictiu, com és
la confluència entre els carrers Bar-
celona i Emili Grahit. Aquest radar,
precisament, és el segon motiu de
pèrdua de punts a tota la demarca-
ció. Passar amb el semàfor en ver-
mell en aquesta cruïlla de Girona
ha estat més penat –al conjunt de
la demarcació– que conduir begut,
drogat o sense cinturó, i només és
superat per l’excés de velocitat.
L’any passat la Direcció General de
Trànsit (DGT) va fer efectives
3.866 sancions imposades per la
càmera. Aquestes multes van supo-
sar la retirada de 15.464 punts, un
20,5% del total dels punts retirats
en el conjunt de la demarcació, que
van ser 75.129. Aquestes dades de-
mostren que l’excés de velocitat no
només es dóna en vies interurba-
nes, sinó també dins les ciutats, i
els policies hi volen actuar. ■

Un agent de la

Policia Municipal de

Girona, durant un

control a la zona de

la Devesa ■ C.S.

CONTROLS · Les policies de Girona i Figueres estan duent a terme un seguit de controls d’excés de velocitat amb radars
a diverses vies urbanes de la ciutat MULTES · La campanya conjunta amb Trànsit es farà durant tota la setmana

Òscar Pinilla
GIRONA

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

Policial

A la caça de l’alta velocitat

Els Mossos d’Esquadra
han intervingut més de
1.800 peces de roba de
marques falsificades du-
rant una operació a Roses.
L’operació policial contra
el frau industrial, que s’ha
fet aquests últims dies, va
mobilitzar agents de segu-
retat ciutadana de Roses i
efectius de la unitat d’in-
vestigació. A més, els poli-
cies també van tenir l’aju-
da de cinc representants

de marques oficials. De
manera simultània, els
Mossos van entrar a sis
botigues del centre del

municipi, on sospitaven
que s’hi estaven venent
peces de roba i comple-
ments falsificats que es fe-

ien passar per autèntics.
Les sospites dels policies
es van confirmar poca es-
tona després.

67 bosses industrials
Durant els registres, i
amb l’ajuda dels represen-
tants de les marques, els
agents van arribar a om-
plir fins a 67 bosses de mi-
da industrial amb falsifi-
cacions. En total, més de
1.800 peces de roba i com-
plements. Entre aquests,
hi havia bosses de mà, sa-
batilles, banyadors, sa-
marretes, moneders, xan-
dalls, pantalons, jaquetes,
vestits i ulleres, entre al-
tres objectes. Els Mossos
d’Esquadra van imputar
als responsables de les bo-
tigues un delicte contra la
propietat industrial. Es
tracta de quatre homes,
d’entre 34 i 56 anys, tots
ells de procedència mar-
roquina. Ara, tots ells
hauran de passar davant
del jutge quan se’ls citi. ■

a Imputen a quatre
homes un delicte
contra la propietat
industrial

Intervenen més de 1.800
peces de roba a Roses

ACN
ROSES

La roba comissada pels Mossos d’Esquadra ■ ACN

Un nen de dotze anys de
nacionalitat francesa va
resultar ferit ahir en caure
des d’una altura de dos
metres a la cala Montjoi, a
Roses. Els fets van tenir
lloc pels volts de les sis de
la tarda, quan per causes
que es desconeixen el noi
va caure d’esquena per
unes roques a tocar de l’ai-
gua. L’accident va ser pre-
senciat per diversos bany-

istes, que van anar a socór-
rer-lo. El jove va caure en
una zona de difícil accés i
només podia ser rescatat
per mar. En un primer mo-
ment va rebre l’assistèn-
cia d’una infermera que
era a la zona, i posterior-
ment va ser evacuat amb
un caiac fins a la platja. En
l’accident es van activar
diverses dotacions dels
bombers, dues embarca-
cions de Creu Roja i Salva-
ment Marítim i efectius
del Sistema d’Emergèn-
cies Mèdiques (SEM). El
noi va ser traslladat en
helicòpter fins a l’hospi-
tal Josep Trueta de Giro-
na amb un fort cop al cap
i un blau a l’ull. ■

Òscar Pinilla
ROSES

a Té dotze anys i va
ser rescatat per uns
banyistes i evacuat en
helicòpter

Un nen resulta ferit en
caure per unes roques
a la cala Montjoi
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ovint, quan es parla
d’activitats amb ani-
mals, la polèmica se

centra en el fet de si hi ha algun
tipus de maltractament o no.
Però aquest és un debat antic,
del segle passat. No té cap sentit
discutir si llençar cinquanta
ànecs al mar perquè, per diver-
sió, la gent els hagi d’empaitar
suposa algun tipus de maltrac-
tament. Cadascú amb la seva
consciència. Jo tinc clar que sí,
però entenc que aquest és un
tema de sensibilitats i tothom té
la seva. A Espanya, l’anterior cap
d’Estat es dedicava a matar ele-
fants a trets en les seves estones

lliures, i encara hi havia gent
que el defensava!

El debat del segle XXI al vol-
tant d’activitats com l’empaita-
da d’ànecs de la Festa Major de
Roses és, al final, un debat sobre
modernitat i valors. En una so-
cietat que vol ser moderna, eu-
ropea i amb principis, cal seguir

utilitzant animals per divertir-se
una estona? Aquí és on hem de
reflexionar, més enllà de si es
tracten més bé o més malament.
Per què, on és la frontera entre
el bon tracte i el mal tracte? Qui
la decideix? Els organitzadors?
Els què ens hi oposem? Les au-
toritats? 

Vivim una època en què hem
posat en crisi molts excessos del
passat. Començant per l’econo-
mia, però també en la manera
de viure, de relacionar-se i d’en-
tendre els valors que ens han de
caracteritzar com a societat
oberta i progressista. Difícil-
ment encaixen en aquest model

de futur les activitats en què s’u-
tilitzen animals com a diversió.
Per més bona fe que hi posin els
qui les organitzen, són actes que
xoquen amb els valors que s’im-
posen avui arreu d’Europa, a les
societats més avançades. Perso-
nalment, em dol que la meva
ciutat, referent turístic mundial
i, amb el permís dels cadaque-
sencs, capital del parc natural
del Cap de Creus, segueixi anco-
rada en el passat.

És cert que l’empaitada d’à-
necs de Roses fa 97 anys que es
fa. Que no ha canviat res des d’a-
leshores? Que vivim igual que fa
97 anys? Ara que volem constru-

ir un país nou; ara que a Catalu-
nya, amb un ampli consens,
s’han aconseguit suprimir les
curses de braus o els espectacles
amb animals al circ...tenim l’o-
portunitat de refundar l’empai-
tada d’ànecs i demostrar al món,
i a les noves generacions, que
Roses també vol ser un municipi
respectuós, modern i amb va-
lors. Pensem tots plegats en la
manera de mantenir una tradi-
ció, però fem-ho sense animals,
amb respecte. No hi ha d’haver
ni guanyadors ni perdedors. No-
més hem d’evolucionar, com
hem fet els ‘sàpiens’ des de l’ori-
gen de la humanitat.

s

ROSANA VIDAL

La polèmica sobre la celebració
del correbous i l’empaitada d’ànecs
en el marc de la Festa major de ro-
ses continua. ahir les xarxes socials
anaven plenes d’un vídeo que
hauria gravat un activista on es pot
veure com una de les participants
a l’acte de les aus utilitzava un
d’aquests animals per colpejar la
càmera amb què l’estaven enre-
gistrant. el cas el van compartir no-
més mitjançant el perfil d’animal
rescue espanya més de 300 per-
sones i va registrar unes 2.000 vi-
sualitzacions al canal Youtube.
L’alcaldessa, montse mindan, ho
qualifica que fet «aïllat» i reitera la
voluntat de fer una referèndum. 

Les protestes van començar

dissabte amb la celebració del
correbou, que va aplegar unes
2.000 persones. allà una cin-
quantena de persones vincula-
des a associacions animalistes es
van concentrar per demanar que
s’anul·lés. Les mobilitzacions van
continuar diumenge amb l’em-
paitada d’ànecs. en aquest cas,
però, quatre dels participants es
van separar de la resta i van in-
tentar boicotejar l’acte a la carpa
de l’organització fent una cadena
amb els braços. Com que es van
negar a moure’s, els mossos d’es-
quadra els van acabar identifi-
cant i se’ls va endur. L’associació
gironina animalista (aga) es va
desvincular d’aquest tipus d’ac-
tuacions tot i criticar aquesta ce-
lebració que consideren un au-
tèntic maltracte animal. De fet,

des de fa dies a la plataforma
Change.orges recullen signatures
per demanar que es retirin aquests
actes de la festa major del municipi
i ahir gairebé s’havia arribat a les
2.500. 

el vídeo que des de diumenge
mateix circula per internet, però,
ha encès encara més la polèmica
i alguns dels centenars de perso-
nes que l’han compartit a la xarxa
asseguren que no fa més que de-
mostrar que en aquestes celebra-
cions sí que es maltracten les aus.
tant és així que al final de la gra-
vació es pot veure com una de les
participants, amb un ànec agafat
pels peus, primer intenta apartar
la càmera que l’està gravant amb
les mans i, posteriorment, li llen-
ça l’animal a sobre. Només al per-
fil de Facebook d’animal rescue

més de 300 persones van com-
partir-lo i a Youtube al vespre ha-
via arribat a les 2.000 visualitza-

cions. 
mindan diu que es tracta d’un

cas concret que no representa
l’acte en sí. «Ni nosaltres ni les as-
sociacions animalistes podem res-
pondre pel que faci tothom. igual
que ells es van desvincular dels
manifestants que van provocar
problemes, crec que la resta de la
gent que va participar-hi de forma
pacífica ho fa d’aquest cas con-
cret», afirma. 

Un referèndum el 2016
malgrat això, l’alcaldessa reitera la
voluntat del govern de decidir a
través d’un referèndum la conti-
nuïtat d’aquestes celebracions de
cara a les festes de l’estiu que ve.
«Ho presentarem als pressupostos
de l’any vinent i serà vinculant si hi
ha alta participació», afegeix. 

Un vídeo d’una noia que utilitza un ànec
per colpejar una càmera encén la xarxa

El document gràfic va ser compartit per centenars de persones i l’Ajuntament de Roses ho qualifica de fet «aïllat»

OPINIÓ

dels «sàpiens»
als ànecs:
evolucionem

Magda Pujol
Periodista i psicòloga

L’Alt Empordà

Diari de Girona ■Dimarts, 18 D’agost De 201514
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L’acte es va celebrar aquest

diumenge enmig d’una

concentració que també va

acabar amb aldarulls. 

La dona agafa l’ànec

pels peus i l’estampa

contra l’aparell El
cas es va penjar al
Youtube on va tenir
prop de 2.000
visualitzacions i Animal
Rescue a Facebook, va
aconseguir més de 300
comparticions. 



LES DECLARACIONS

Crec que aquest és un cas

aïllat d’una sola persona

que no representa la majoria de

la gent que participa en aquest

acte»

Nosaltres ja hem dit que

volem fer una consulta i

que si hi ha una alta participació

serà vinculant. Ho incorporarem

als pressupostos de l’any

vinent»

«

«

montse mindan 
ALCALDESSA DE ROSES
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Breus

El Programa de Conservació
d’Espais Naturals i Reinserció So-
cial, impulsat per l’Obra Social "la
Caixa", ha contribuït a la inserció
laboral de 84 persones en risc
d’exclusió social al llarg d’aquest
últim any a les comarques gironi-
nes. D’aquesta manera, el conve-
ni entre l’entitat i la Diputació de
Girona compleix amb el seu do-
ble objectiu: contribuir a la mi-
llora i el manteniment dels espais
naturals de la demarcació de Gi-
rona i promoure la integració la-
boral i social de les persones des-
favorides. L’acord de col·labora-
ció, iniciat fa deu anys, ha supo-
sat una inversió per part de l’en-
titat financera de gairebé 10 mi-
lions. Des que aquesta iniciativa
es va posar en marxa, s’han fet 150
projectes donant feina a 782 per-
sones.

Algunes de les actuacions en
què intervenen aquestes persones
són la neteja i la desbrossada fo-

restal, la recuperació de la vege-
tació de ribera, la plantació d’es-
pècies autòctones d’arbres i ar-
bustos en espais degradats, l’eli-
minació de flora exòtica invasora
d’hàbitats naturals, la desbrossa-
da d’espais oberts, etc.

Els projectes
Destaquen projectes com una
franja de baixa combustibilitat a
la forest pública Muntanya de
Portbou, propietat de la Genera-
litat de Catalunya, amb la finalitat
de facilitar la intervenció als mit-
jans d’extinció en cas d’un gran in-
cendi forestal. En aquest cas dels
treballs forestals i la instal·lació
d’abeuradors per al bestiar, se
n’han encarregat nou persones de
la Fundació Altem de Figueres.
L’eliminació de flora exòtica inva-
sora és una altra línia d’actuació
prioritària, en la qual destaquen
els treballs de control i eliminació
del plomall de la Pampa al Parc
dels Aiguamolls de l’Empordà.

FIGUERES | REDACCIÓ

La Caixa i la Diputació
donen feina a 84 persones
en risc d’exclusió social

A mesura que s’acosta el mes de
setembre, el moviment sobira-
nista empordanès es va prepa-
rant per afrontar les dues dates
més efervescents que es preveuen
en el calendari: la Diada de l’11 de
setembre i les eleccions al Parla-
ment de Catalunya del 27-S. Des-
prés de l’èxit de l’any passat, l’As-
semblea Nacional Catalana
(ANC) tornarà a organitzar,
aquest diumenge, la Caminada
cap a la República Catalana, des
d’Empuriabrava i l’Escala fins a
Sant Pere Pescador,  amb l’objec-
tiu d’internacionalitzar el procés
sobiranista. Tothom qui vulgui,
podrà fer el recorregut per la plat-
ja o per mar. La sortida des de
l’Escala serà a les nou del matí i
des d’Empuriabrava a les 9.30. Al
parc del Riu santperenc, hi hau-
rà l’acte final de la festa, amb di-
nar i les intervencions del presi-
dent de l’ANC, Jordi Sánchez, el
jutge Santiago Vidal i el president
de Súmate, Eduardo Reyes.

D’altra banda, l’ANC ha orga-
nitzat, al llarg d’aquest passat cap

de setmana, a diversos municipis
de l’Alt i Baix Empordà, jornades
de debat per al futur millor.
Aquestes jornades s’emmarquen
dins del cicle Rius de Llibertat.

A Figueres, mentrestant, les
Joventuts d’ERC van organitzar,
dissabte passat, una diada festiva
per tal de contribuir a promoure

la participació dels joves, tant a la
Via Lliure de l’11-S com a les pro-
peres eleccions del 27-S, i a donar
suport al vot pel “Sí a la indepen-
dència”. Aquesta diada s’emmar-
cava en un conjunt d’activitats di-
rigides especialment al jovent i a
la difusió del discurs indepen-
dentista.

Gimcana pel Sí
Van fer Gimcana reivindicofesti-
va pel Sí, sortint de la cerveseria
Venècia i passant per les diferents
places del centre de la ciutat. Un cop acabada la gimcana, la “Fes-

ta pel Sí” va seguir amb uns tas-
tets de begudes de la terra gratu-
ïts i amb un Sopar popular pel Sí,
amb la intervenció de Gerard Gó-
mez del Moral, candidat i porta-
veu nacional de les JERC. També
hi va haver un torneig de futbolí
i una bona dosi de festa, amenit-
zada pels Punxa Discos Tropical
Riots.

A l’Escala, dimecres passat,
també van congregar un bon
nombre de gent a la Platja de les
Barques per assajar la Via Lliure
de la Diada de Barcelona.

FIGUERES/ST. PERE PESCADOR | MARC TESTART

PROCÉS SOBIRANISTA

La comarca escalfa
motors amb 
la vista posada 
al setembre

L’ANC torna a organitzar la marxa, aquest
diumenge, des d’Empuriabrava i l’Escala a Sant
Pere per internacionalitzar el procés sobiranista

�

1

2 3

Mobilització Dissabte es va fer a Figueres la Gimcana pel Sí, organitzada per les Joventuts d’ERC La platja de
les Barques de l’Escala va acollir, dimecres passat, un assaig de la Diada de l’11 de setembre, organitzat per l’ANC i
amb bona participació Les jornades dels Rius de Llibertat van passar diumenge per Torroella de Fluvià.

� 1
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ANC VERDERA
Inscripcions per a l’autocar 
per anar a Barcelona 
Per anar a la manifestació de Barcelo-
na de la Diada del pròxim 11 de se-
tembre, l’ANC Verdera posa els bitllets
d’autocar a 18 €, que es poden com-
prar a Vilajuïga (55 places), Palau-sa-
verdera (30 places) i Pau (25 places).

11 DE SETEMBRE

L’auditori dels Caputxins de Fi-
gueres és l’escenari escollit

per l’ANC de Figueres per organitzar
el cicle Converses perverses. El di-
marts 25 d’agost (20.15 h), el pro-
fessor de la UAB, Enric Marín, i l’ex-
conseller de Cultura, Joan Manuel
Tresserras, participaran en l’acte ti-
tulat 28-S, Una conversa sobre el dia
després.  L’endemà dimecres (20.15
h), El periodista i escriptor Sebastià
Roig farà 50 preguntes difícils al di-
rector del programa Polònia de TV3,
Toni Soler. 

�

Converses perverses als
Caputxins de Figueres

L’Escala ha rebut cap a un 8% més de visitants aquest mes de juliol,
segons es desprèn tant de l’increment del nombre d’usuaris atesos a les
oficines de Turisme (12.178 persones, +7,67%), com del volum de residus
generats (+7,33%), un dels indicadors més fiables.

�

Turisme Els visitants augmenten a l’Escala

BORJA BALSERA

El Celler de Can Roca de Giro-
na s’ha endut les anxoves de l’Es-
cala-M. Sureda a la seva gira pels
Estats Units. El millor restaurant
del món oferirà sis àpats a les lo-
calitats de Miami, Birmingham i
Houston. Dos plats seran amb

Anxoves de l’Escala-M.Sureda:
Anxoves amb escalivada i espina
d’anxova amb tempura d’arròs de
Pals.

Per segon any consecutiu, el
considerat Millor restaurant del
món, porta la seva  cuina a Amè-
rica.

L’ESCALA | REDACCIÓ

Les anxoves de l’Escala
viatgen als Estats Units

L’associació protectora d’ani-
mals de Roses Empordanimals
celebrarà la seva festa solidària
el proper dissabte 29 d’agost, a
la plaça Mirador de Palau-sa-
verdera, amb sortejos, estand in-
formatiu, música, bar i moltes
coses més. Amb accés lliure per
a tota la família, hi haurà la pos-
sibilitat de col·laborar amb la
causa i gaudir d’una tarda diver-
tida (a partir de les cinc de la tar-
da). L’objectiu d’aquesta festa
solidària és ajudar a Emporda-
nimals a defensar l’adopció res-
ponsable dels animals de com-
panyia i donaràs el teu recolza-
ment en contra de l’abandona-
ment i el maltractament animal.
Trobareu més informació a
www.empordanimals.org/ i fa-
cebook.com/Empordanimals. RE-

DACCIÓ | PALAU-SAVERDERA

Empordanimals farà 
la festa solidària 
a Palau-saverdera

DIA 29 D’AGOST

BORJA BALSERA/MARC TESTART/EMPORDÀ

CUJEDA
Resaltado
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POLÍTICA

La número 2 de Junts pel Sí,
Carme Forcadell, i la número 2
per Girona, Anna Caula, van visi-
tar diumenge passat Llançà i Ca-
daqués amb l’objectiu de conti-
nuar sumant candidats per arri-
bar a la xifra dels 40.000. 

Les dues candidates, acompa-
nyades de simpatitzants i repre-
sentants polítics comarcals, es
van passejar, primer, pels carrers
de Llançà i es van aturar a parlar
amb tothom qui les requeria. La
jornada va continuar a Cadaqués,
en la mateixa tònica.

Junts pel Sí va iniciar fa pocs
dies la campanya Fes-te candidat
pel Sí “per deixar clar que el pro-
jecte va més enllà de les 135 per-
sones que formen part de la can-
didatura”, com va assenyalar Car-
me Forcadell. 

En aquest sentit, i per simbo-
litzar la força de la proposta, es va

impulsar una campanya per
aconseguir milers de candidats i,
en una primera fase, es va cercar
arribar a les 13.500 persones, 100
per cadascun dels 135 diputats al
Parlament de Catalunya.

Una vegada s’ha superat aques-

ta xifra, el següent objectiu és ar-
ribar als 40.000 candidats. Totes
aquelles persones que vulguin fer-
se candidats es poden adreçar al
web www.juntspelsi.cat i forma-
litzar la seva inscripció omplint el
formulari que hi trobarà.

LLANÇÀ / CADAQUÉS | REDACCIÓ

La campanya «Fes-te candidat pel sí» va animar diumenge llançanencs
i cadaquesencs a contribuir en l’assoliment de 40.000 inscrits al moviment
�

Carme Forcadell i Anna Caula van estar acompanyades a Llançà per polítics comarcals i simpatitzants. BORJA BALSERA

Forcadell busca candidats
«pel sí» a Llançà i Cadaqués

Les candidates de Junts pel Sí, conversant amb veïns de Cadaqués. EMPORDÀ

Cop d’ull

Xavier Dilmé, cap de llista d’Unió Democràtica per Girona a les eleccions al
Parlament, ha demanat des de Roses que les administracions competents
actuïn sobre el fenomen del top manta per evitar la desaparició del petit
comerç, així com la mala imatge que s’ofereix als turistes.

�

UDC Crit d’alerta sobre el fenomen «top manta»

UNIÓ DEMOCRÀTICA DE CATALUNYA

Els rosincs han estrenat un nou espai urbà davant el Teatre Municipal, la
plaça Empordà. Fins ara, aquest era un racó per a estacionar-hi vehicles i, amb
la reforma, és una plaça enjardinada, pensada per al repòs, en la qual s’han
condicionat aparcaments per a bicicletes i s’hi ha instal·lat mobiliari urbà.

�

La plaça Empordà Un nou espai urbà a Roses

ROSANA VIDAL

L’Associació de Comerciants de
la Zona Nord de la Jonquera ha
expressat, en un comunicat, la
seva indignació davant les reten-
cions de 12 quilòmetres a l’N-II i
l’AP-7 que es van produir el 13 d’a-
gost passat a l’altura de la Jon-
quera. Els comerciants culpen
l’empresa Abertis “perquè les me-
sures que va prendre no van ser
les adequades, obligant a tots els
vehicles a entrar i sortir per la sor-
tida 2 de l’AP-7 en direcció a Fran-
ça o a Barcelona, de forma que la
sortida 1 la van tancar amb cons
per evitar que els cotxes que ve-
nien de França poguessin entrar
a la Jonquera”.

L’associació creu, tal com ex-
posa en la nota, que, “amb aques-
tes mesures, Abertis està especu-

lant amb un comportament usu-
rer i vetllant únicament pels seus
interessos sense tenir en compte
els seus clients, usuaris de les au-
topistes, ni el bon servei”. 

En aquest sentit, els comer-
ciants consideren que Abertis ob-
ligava a sortir i entrar per la sorti-
da 2 de l’AP-7 amb l’objectiu d’a-
conseguir el màxim de benefici, ja
que el peatge a la sortida 1 costa
0,45 € i a la sortida 2 costa 0,85 €. 

El caos a l’AP-7 a la Jonquera és
només un dels episodis d’inci-
dència a la xarxa viària de l’Alt
Empordà, on aquests últims dies
també s’han registrat altres punts
d’aturades i retencions: la carre-
tera N-II al seu pas per Figueres i
en sentit França i la C-260 per en-
llaçar amb l’N-II a l’altura de Vi-
latenim.

LA JONQUERA | REDACCIÓ

Comerciants jonquerencs culpen Abertis del caos viari
Per a ells, l’empresa que gestiona l’autopista va impedir els cotxes accedir a la sortida 1 de l’AP-7 i, d’aquesta manera, passaven de llarg de la Jonquera�

Les cues de vehicles que es van registrar a la Jonquera el 13 d’agost van ser caòtiques. FALGUÉS FOTOGRAFIA

CUJEDA
Resaltado

CUJEDA
Resaltado
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CREMAGREIX ENGANYÓS
No existeixen els remeis
miraculosos per perdre pes

La detenció a Castelló
d’Empúries d’una dona

acusada de vendre un produc-
te cremagreixos que provoca
greus danys a la salut ens ha
de fer entendre que no exis-
teixen els remeis miraculosos,
i que si vols perdre pes has de
confiar en els professionals.

1

PER DARRERE

METEOROLOGIA
No voleu dir que en fem un
gra massa del temps?

Aquest mes d’agost tots
plegats ens hem ob-

sessionat a estar pendents de
la previsió meteorològica
abans de sortir de casa. Ens
diuen que ha d’arribar una
tempesta i tots mirem cap al
cel constantment. És un mal-
son o una realitat cruel?

2

CONTROLS
Figueres fa controls 
i Vila-sacra posa bandes 

Hi ha molts conductors
i moltes conductores

que sovint es passen de fre-
nada a l’hora de prémer l’ac-
celerador, sobretot dins de
poblacions i en vials transitats
o amb vianants que els han
de travessar sovint. Siguin
benvinguts els controls.

3

al com ha passat amb les fires d’hivern, dedicades a fruites i menges di-
verses, els concerts musicals a la fresca ja formen part de l’escenari es-
tiuenc de molts pobles de la nostra comarca, que darrerament han apos-

tat per una oferta cultural de qualitat que entretingui, per atraure públic que
doni vida als negocis locals i, de passada, intentar fer algun calé. No seré pas jo
qui es mulli en opinar de quin és el millor, perquè em consta que el nivell és
molt alt i que, cadascú en el seu camp, aporta el bo i millor de cada gènere. Però
és cert que, sigui per l’entorn idíl·lic, per l’anomenada dels participants, pel gla-
mur o la veterania, el festival Castell de Peralada, que l’any vinent ja farà 30
anys, s’ha guanyat una reputació internacional que ha posat al mapa un poble
carregat d’història i que té una ànima amagada, desconeguda per a molts em-
pordanesos.

Alguns tenim el record de “Perlada” –com l’anomenem en la nostra parti-
cular adaptació lingüística– de quan, fa dècades, hi anàvem de prefesta, per la
carretera vella, sortejant ponts i corbes, a fer un pa amb tomàquet –pintat que
no sucat– acompanyat d’un pernil salat cru i elàstic, regat amb un cava –que
llavors anomenàvem xampany–, que tenia més bombolles que buquet, però
que tot plegat ens semblava la glòria, perquè anar a Peralada era sinònim de
gresca i alegria, a bon preu.

Actualment, de llocs per endrapar n’és farcit i puc donar fe que ja no és el
que recordava; que la qualitat i la varietat han augmentat exponencialment i
que fins i tot el cava s’ha guanyat un estatus en l’entorn enòleg, equiparant-se
a les grans bodegues del Penedès.

Però la millor sorpresa ens la podem endur abans del concert si, per por de
fer tard, de no tenir aparcament o no trobar lloc per matar el cuc, anem amb
temps i aprofitem per fer un vol pel poble i és llavors quan quedem meravellats
per un entorn que amaga imatges de postal.

Carrers empedrats, nets i cuidats, placetes, racons, arcades i façanes en co-
munió de colors i fins i tot una ruta guiada pels llocs imprescindibles.

Un poble de costa terra endins, un entorn de muntanya a la plana, just en el
punt exacte de proximitat, equilibri i sostenibilitat.

Un lloc preciós, que ha sabut guardar l’essència i aprofitar la tirada de visi-
tants que porta el festival sense malmetre l’entorn, que ha sabut créixer sense
perdre l’ànima de poble. 

Potser és per això que els empordanesos ens mengem la “a” i l’anomenem
“Perlada”, que deu venir de “perla” perquè, com passa amb la perla de nacre
que produeix l’ostra, el poble de Peralada és una de les joies més discretes de la
nostra comarca.

T
l cineasta Jim Jarmush sol dir que dins
el pervers triangle del ràpid–bo–barat,
normalment un dels seus costats és in-

compatible en combinació amb els altres dos; és
a dir, que allò que és ràpid no sol ser bo ni barat,
i així fins a exhaurir les possibilitats de combi-
nació. He fet la prova, i em sembla que té raó. 

És més, podríem exportar-ho a pràcticament
tots els àmbits de la nostra vida i adonar-nos que
aquest triangle no només és pervers sinó que,
com diu Jarmush, és incompatible a pesar que
ens esforcem a què no sigui així, perquè acaba
fent més fàcil, a voltes qui sap si més suportable,
la nostra pròpia realitat encara que ens resistim
a admetre-ho. 

Una notícia recent m’hi ha fet pensar; la de-
tenció d’una persona a Castelló d’Empúries que
comercialitzava un cremagreixosanomenat pura
alegria, que està prohibit a Espanya i altres paï-
sos d’arreu del món perquè en la seva composi-
ció hi ha pesticides tòxics; ja el nom hauria de
fer plantejar-se la ingesta per molt que hom vul-
gui aprimar-se. Aquest “medicament” és un
complement alimentari que es venia com a na-
tural, el qual no només no ho és sinó que és pe-

rillós; ja ha de fer sospitar la venda per part de
particulars de determinats productes, i més si és
a través d’internet. La qüestió és, també, que
existeixen aquests casos perquè hi ha un mercat
potencial, hi ha una mentalitat del ràpid–
bo–barat, i una ingenuïtat respecte a les solu-
cions fàcils i úniques a problemàtiques comple-
xes i variades. Ens trobem davant la continuïtat
del consum en un món que, encara, és essen-
cialment discontinu. 

Mai són de fiar les solucions miraculoses, els
xamans de cantonada o els venedors de felicitat
a preu fet i encara menys en certs aspectes com
per exemple els tractaments que tenen relació
amb la salut, com podria ser aquest cas, submi-
nistrats per particulars, d’amagat o per la beneï-
da xarxa. Suposo que la clandestinitat, la sensa-
ció d’estar fent quelcom mal fet, la seguretat da-
vant del desconegut i la profunda confiança que
es té en tot allò que no té explicació ni control,
fan la resta. 

El triangle pervers del ràpid–bo–barat, no dei-
xa de ser efectivament un polígon de costats in-
compatibles que resta tancat a l’espera dels di-
jous, que segons Berlanga, tocava miracle.

E

«PERLADA»
UN TRIANGLE 
PERVERS

AIXÒ HO SAP TOTHOMPARAL·LEL 46
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Articulista

A casa nostra, el millor repre-
sen Força més atrevit és aquest:
“I, tot just convalescent / encara
de l’últim polvo, / quan senti ego
te absolvo, / Senyor, que pugui
dir: Amén”. I també els més

breus, reduïts a dos versos: ”El
matrimoni és una creu / i la que-
rida, el Cirineu”. “Sol patir més
de la pròstata / el clergue cast
que l’apòstata”. “Sisplau, per
passar l’estona, / casa’t vell, i tin-
drem dona”. “No sol mirar sota
el llit, / si té bon seny, el marit”.
“No et fiïs de verge amb trena /
mal juri que vas d’estrena”. “No
ensenya pas la Felisa / res que no
hagi estat a missa”. O bé, més
descordat encara: “Es resol en
epigrama: / Jo no l’amo si no
m’ama”… 

Una bifurcació dels epigrames
poden ser certs epitafis, inscrip-
cions gravades damunt d’algu-
nes tombes, que en teoria hau-
rien de ser tràgiques, però que
de vegades mostren l’enginy o la
desinhibició de l’escriptor. Com
aquell tan conegut: “Aquí jeu en
Pere Pons, / confiter de la Bisbal,
/ el qual va acabar els torrons / la

vigília de Nadal”. Del poeta va-
lencià Vicent Andrés Estellés és
aquest: “T’havies mort de gust
moltíssimes vegades, / després
sempre tornaves a morir-te de
gust; / ara, insensata, t’has mort
en caure de l’escala”. I dos més,
trets de dos cementiris catalans:
“Els vaig dir que estava malalt / i
no em van creure”. “Aixequeu-
vos, ganduls, / que la terra és per
al qui la treballa!”.

Va, que és tard i vol ploure i la
burra no es vol moure. Exemples
en trobaríem molts. En aquesta
vintena d’epigrames i epitafis se-
gurament n’hi haurà algun de
desconegut, o d’oblidat temps
ha, que us farà passar una mica
aquesta xafogor del pic de l’estiu.
Tot és qüestió de cercar una
bona ombra i concentrar-vos
perquè els ulls no s’acluquin. Vet
aquí la qüestió. I si no… bona
nit, tartana!…

a ha passat la setmana gran de Roses, del 9 al 15 d’agost és la seva Fes-
ta Major oficial (la real és el Carnestoltes). Santa María patrona de la
vila marinera i cosmopolita que és Roses, marca el punt àlgid de la cam-

panya turística. L’estiu ja toca a final, la campanya encara s’allargarà fins al 15
de setembre, però el més gros ja ha passat, el pic ja s’ha tocat, i ara va de baixa-
da. Un estiu amb un juliol calorós, com feia molt de temps enrere que no es
veia, amb dies de sol per torrar al turista més exigent. Sense gairebé cap pluja,
i amb unes temperatures que convidaven a no sortir de l’aigua, o de sota una
bona ombra. A l’agost ja un temps més normal, amb sol i dies núvols, alternats
i alguna tempesta d’estiu. Falta una quinzena, que ja veurem com anirà. Mol-
ta gent, molts de turistes, però pocs calés a la butxaca, o això és el que em di-
uen alguns dels meus contactes rosincs. A manca dels resultats oficials, la per-
cepció és d’una molt bona campanya d’estiu, el que beneficiarà a l’Empordà el
pròxim hivern. L’ocupació hotelera haurà estat molt alta, i de gent n’hi hagut
moltíssima.

A l’estiu tota cuca viu, i a Roses encara més, el francès és el client estrella del
sector turístic rosinc, la llengua de Voltaire s’imposa al municipi costaner. Tot-
hom parla “Un petit peu de français” ( en realitat molt més ...) I els francesos es
troben com peix a l’aigua, aquí a l’Empordà tenen sol, mar, bon menjar i bon
beure, i més barat que a França. Els alemanys, holandesos, nòrdics, italians, i
russos (a la baixa) són els altres estrangers que omplen casa nostra. I en un al-
tre rengle el turisme autòcton, els catalans i espanyols que també ens acom-
panyen aquests dies. Per tots ells és la Festa Major de Roses, ja que els del po-
ble treballen de valent, i guarden les energies pel proper carnestoltes de la vila.

El programa de la Festa Major està farcit d’actes, i finalitza amb els ja clàs-
sics focs artificials de diumenge passat a la badia, un espectacle pirotècnic que
enlluerna a tots els nostres visitants, i convida a tornar un altre any, a un lloc
fantàstic, que sovint els de casa no sabem valorar adequadament.

Perquè a Roses, tenim una oferta privilegiada, unes platges llargues, exten-
ses, una bona marina, unes cales impressionants, un espai natural únic com és
el Cap Norfeu, amb les cales de Montjoi, la Pelosa, Jóncols... I per descomptat
una gran gastronomia i una molt bona oferta turística.

Roses, en definitiva és genial, i un lloc meravellós per estiuejar i viure la bona
vida!

J
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Manel
Rodríguez
Plana
Articulista

Esteu satisfets amb el servei del vostre banc o caixa?

VOX POPULI

«No estic content.
M’esperava menys
comissions i més
atencions»

PEDRO BUENO
TÈCNIC DE COOPERACIÓ

«Sí, la veritat és que no
em puc queixar. El tracte
és bo i el servei és molt
eficient en general»

EMILIO JORDÁN
LAMPISTA

«De tota la vida sempre
he treballat amb la Caixa
i estic content. El tracte és
molt amable i atent»

ALBERT PIBERNAT
ADMINISTRATIU

«Gairebé totes les
gestions les faig per
Internet així m’estalvio
les llargues cues»

ALEX BASELGA
ADMINISTRATIU

CUJEDA
Resaltado
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La trobada de joves feta a Capmany. EMPORDÀ

Per primera vegada, en els dife-
rents municipis que constituei-
xen el Consorci dels Aspres,
aquest estiu s’està fent l’activitat
Esportiueig als Aspres, del 27 de
juliol al 21 d’agost. La idea ha es-
tat promoguda per tal de millorar
l’oferta d’activitats estiuenques en
la franja de joves de 12 a 16 anys.

A l’activitat, hi participen una
quarantena de joves que han
creat una inèrcia molt positiva, ja
que organitzant aquest espai de
trobada amb activitats, els joves
de seguida s’han animat a parti-
cipar-hi. Els joves d’aquestes
edats, que es queden sovint al po-
ble i tenen moltes ganes de fer co-
ses han destacat per la il·lusió i les
ganes de practicar esport i fer-ho
en grup i fer pinya malgrat les
edats diferents. Tot aquest am-
bient ha ajudat molt a crear vin-
cle entre els joves dels diferents

municipis que no es coneixien, i
també amb els que vénen a pas-
sar l’estiu als pobles de la zona. 

L’objectiu ha estat la pràctica
de diferents esports com ara el
futbol, bàsquet, voleibol, bàd-
minton o futvòlei. Un monitor es-
portiu ha anat rodant pels dife-
rents pobles i un cop a la setma-
na s’ha realitzat una trobada con-
junta en un dels municipis per fer
lliguetes i poder gaudir de l’es-
port. Com a cloenda, s’ha progra-
mat una acampada al pantà de
Darnius-Boadella i un sopar de
tots els participants a Espolla.
L'activitat era organitzada des
dels ajuntaments que formen el
Consorci dels Aspres, la tècnica
compartida de Joventut del Con-
sell Comarcal de l’Alt Empordà,
el Consell Esportiu, que és qui ha
portat el servei de monitoratge, i
està subvencionada per la Dipu-
tació de Girona.

ESPOLLA | REDACCIÓ

El Consorci dels Aspres 
acaba la primera 
edició de l’Esportiueig

El passat 9 d’agost els ciclistes figuerencs David Martí i Núria Surià van
participar a la volta llarga de la 1a edició de La Purito Andorra 2015 Gran
Premi Andbank, en un circuit dissenyat pel ciclista català de l’equip Katusha
Joaquim Purito Rodríguez per la Vuelta a España 2015 com a etapa reina.

�

Ciclisme Martí i Surià corren la «Purito» andorrana

EMPORDÀ

L’Obert Internacional d’escacs de
Figueres Miquel Mas acaba aquest
dimarts 18 d’agost amb l’entrada en
escena del MI francès Manuel Valles
–a la foto–, que s’ha infiltrat entre els
grans mestres Bachman, Aroshidze i
Muñoz. Mentrestant, dissabte passat
va començar a Figueres el Torneig
infantil sub-12, amb 36 participants,
gairebé el doble que les anteriors
edicions.

�

Escacs L’Obert
Internacional Miquel
Mas arriba al final

EMPORDÀ

El passat dissabte 15 d'agost es va celebrar la primera trobada de veterans
de llagut català a la badia de Colera. Després d'uns quants anys d’inactivitat
del Club de Rem Colera, un grup de voluntaris, amb el suport de l’Ajuntament
i de l’associació Som-hi!!!, han recuperat un llagut català. L'acte va servir per a
apropar el rem a totes les persones presents, que van poder embarcar-se i
viure l'experiència del món del rem. 

�

Colera Recuperació del llagut català

EMPORDÀ

Aquest dissabte dia 22 d’agost
torna la peculiar competició a
vela en tots els seus estils o mo-
dalitats a Roses, la Travessia l'Es-
cala-Roses, organitzada pel GEN
de Roses. A primera hora del
matí, els esportistes (regatistes,
kiters, windsurfistes, etc) es tro-
ben per formalitzar les inscrip-
cions, revisar la previsió meteo-
rològica i esmorzar tot preparant
el material. Hi ha quatre punts
diferents d'inici. A les dues del
migdia, està prevista el senyal de
sortida. Una vegada van arribant
els participants, es preveu fer el
dinar a l'esplanada del GEN Ro-
ses, al costat de la Platja de la Pe-
rola. REDACCIÓ | ROSES

El GEN organitza 
la Travessia 
de l’Escala a Roses

DISSABTE

El Campionat de Catalunya de
botifarra, celebrat dissabte passat
a l’Hotel Can Xiquet de Canta-
llops, es va convertir en tot un es-
deveniment per a aquest munici-
pi alberenc. Durant tota la tarda,
un total de 54 parelles d’arreu del
país van participar en la compe-
tició, que va generar molta expec- tació entre els veïns del municipi.

“Era el primer cop que es jugava
a l’estil suís”, diu el regidor d’Es-
ports de Cantallops, Xavi Rebo-
llo.

Les sis primeres parelles del
Campionat es van endur premi
dels organitzadors. La parella
guanyadora estava formada pels
palamosins Enric Taulé i Ansel-
mo, mentre que la segona parella
–Mer i Joan– procedia de Pals i la
tercera era jonquerenca, formada
per Carles Coll i Eduard Reixach.

CANTALLOPS | MARC TESTART

ÈXIT DE PARTICIPACIÓ

JOC DE LA BOTIFARRA

Els participants al Campionat de Catalunya de botifarra. FRANCESC AGUILERA

Cantallops aplega 54 parelles
El Campionat de Catalunya de botifarra va ser tot un esdeveniment social�

XAVI REBOLLO
REGIDOR D’ESPORTS DE CANTALLOPS

Mai s’havia vist un
campionat d’aquestes

característiques al poble de
Cantallops. També era el primer
cop que es jugava a l’estil suís»

«

DECLARACIONS
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El Club Natació Swimfaster de
Figueres va organitzar, el passat
diumenge 9 d’agost, la tercera
Travessia Cau del Llop a la Gola,
amb la col·laboració de l’Ajunta-
ment de Llançà i l’Àrea de Turis-
me de Llançà. El recorregut, amb
una distància de 2 quilòmetres,
va tenir una participació de 220
nedadors, 80 participants més
que el 2014. En categoria mascu-
lina, va guanyar el belga Tuur Le-
mens, mentre que en la femeni-
na, Ainhoa Benavente del CN
Cervera va guanyar amb rècord
de la prova amb 27 min 20 se-
gons. REDACCIÓ | LLANÇÀ

La Travessia Cau del Llop
a la Gola, amb rècord

LLANÇÀ

L’Ajuntament de Navata orga-
nitzarà, el proper dia 29 d’agost,
entre les set de la tarda i la una de
la matinada, el V Torneig de fut-
bol sala d’estiu, a les pistes poli-
esportives municipals. La ins-
cripció costa 12 euros per perso-
na –inclou assegurança, inscrip-
ció, beguda i bocata–, a partir de
catorze anys, i s’ha de fer a dina-
mik_navata@hotmail.es, face-
book dinamik_navata o 661
434484 (Punt Jove de Navata).
REDACCIÓ | NAVATA

Navata prepara el
torneig de futbol sala

29 D’AGOST

El diumenge 6 de setembre es
disputarà la Cursa de Puigneulós,
amb sortida de les Escoles (8.30
hores). La prova, puntuable per
la Lliga de Curses de Muntanya
de l’Alt Empordà tindrà les dis-
tàncies de 12 i 21 km. REDACCIÓ | CAN-

TALLOPS

La Cursa de Puigneulós
serà el 6 de setembre

CANTALLOPS

La festa major de l’Escala se ce-
lebrarà del 29 d’agost al 3 de se-
tembre, però, com a aperitiu, hi
ha les activitats esportives, que
també han estat incloses en la
programació de la festa de Santa
Màxima. Aquest dissabte 22 d’a-
gost comencen el XXIII Torneig
Obert de tennis i el VI Torneig
Obert de pàdel, que se celebraran
a les pistes municipals fins al 30
d’agost. Les inscripcions es po-
den fer fins aquest dijous 20 d’a-
gost. Mentrestant, aquest di-
umenge tindrà lloc el VII Con-
curs de pesca, al passeig Marítim
escalenc, entre les vuit del matí i
dos quarts d’una del migdia.  RE-

DACCIÓ | L’ESCALA

La festa major de
l’Escala arrenca amb
activitats esportives

CAP DE SETMANA

Poliesportiu
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El ciclista figuerenc Lluís Puig-
bert, del Club Ciclista Roses, va
assolir el repte de creuar els Piri-
neus en només tres dies. Era pre-
vist que sortís de Roses dissabte
passat, per arribar a Hondarribia
dilluns, però, per una urgència
van haver d'avançar la sortida un
dia. El divendres quan passava un
minut de la mitjanit, va sortir i va
aconseguir fer 314 quilòmetres i
uns 5.529 metres de desnivell po-
sitiu acumulat, en la que va ser la
jornada més maratoniana, de
Roses a Vielha.

Dissabte, amb 208 quilòme-
tres i 4.410 metres de desnivell
acumulat, va superar els ports
mítics del Portillon, Peyresourde,
Aspin i Tourmalet. “Com que la
recuperació de l’esforç del dia an-
terior va ser bona i hi havia temps,
vam ascendir també el coll d'Au-
bisque, que estava planificat per
a l'últim dia”, explica Lluís Puig-
bert, el qual recorda que, el dis-
sabte, “va ser un dia molt dur, per
què la pluja, la fred i la boira van
endurir molt el recorregut”. Això
va fer replantejar el repte a l’equip

del CC Roses. “Per sort, amb l’a-
jut del suport logístic vam poder
acabar el repte”, remarca el ci-
clista figuerenc.

Bones sensacions
Finalment, diumenge, amb 180
quilòmetres i 3.500 metres acu-
mulats, Lluís Puigbert va arribar
a la localitat basca d’Hondarri-
bia “amb molt bones sensa-
cions”, malgrat els molts quilò-
metres acumulats a les seves ca-
mes.

Aquest repte de travessar els
Pirineus en bicicleta va comen-
çar ara fa dos anys  quan el ma-
teix Puigbert, acompanyat dels
rosincs Toni Valenzuela i Mario
Rabell, van fer-ho quatre dies. 

ROSES | MARC TESTART

REPTE ACONSEGUIT

Va sortir de Roses en bicicleta divendres i diumenge ja era al País Basc travessant els Pirineus�

Lluís Puigbert (CC Roses) arriba 
a Hondarribia en només tres dies

CICLISME

Lluís Puigbert enmig de la boira camí del País Basc. EMPORDÀ

LLUÍS PUIGBERT
CICLISTA DEL CC ROSES

Ha anat més bé del que em
pensava, però el mal

temps del segon dia, amb un
aiguat fort, va fer que dubtéssim
d’acabar el repte. Per sort, el
suport logístic va ajudar a fer-ho
possible»

«

DECLARACIONS

El Club Nàutic del Port de la
Selva va organitzar, diumenge,
per sisena vegada la Travessia Po-
pular de Natació, amb una parti-
cipació de 111 nedadors. En la ca-
tegoria Màsters, va guanyar Jau-
me Camí Roca; i en la categoria
Infantil, Agustí Planas. La tra-
vessa va tenir la col·laboració de
l’Associació de Restauració i Co-
merç del poble, SALAsalut i Vins

del Port. A l'entrega de premis va
assistir-hi la regidora d'Esports,
Rosa Sala, i el president del club,
Octavi Candela.

D’altra banda, la VI Regata Po-
pular de Rem en Llagut Tradi-
cional Català, prevista per di-
umenge passat, va quedar ajor-
nada fins al proper diumenge 23
d'agost, a causa de les previsions
meteorològiques. Se celebrarà al
Moll d’en Balleu, a partir de les 11.

EL PORT DE LA SELVA | REDACCIÓ

El CN El Port de la Selva
celebra la travessia de natació

Els guanyadors locals de la travessia de natació. EMPORDÀ
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Diumenge un gran espectacle
de focs artificials posava el punt i
final a una festa marcada per l’è-
xit de participació. El temps ha
permès gaudir de totes les pro-
postes i la resposta del públic ha
estat immillorable en aquesta edi-
ció de la festa major de Roses, ha
explicat l’alcaldessa Montse Min-
dam.  Només les dues activitats re-
lacionades amb animals, el corre-
bous i l’empaitada d’ànecs han es-
tat en el punt de mira per les ma-
nifestacions en contra de l’Asso-
ciació d’Amics dels Animals de
Roses, que enguany han revifat al
municipi. 

La consulta que el municipi
farà a partir del febrer de l’any
que ve donarà solució al proble-
ma, “ja que la gent decidirà si han
de tenir continuïtat o no, de mo-
ment ningú pot anticipar res”, re-
calca l’alcaldessa. El que sí s’ha
constatat és que les activitats han
gaudit de molt públic i centenars
de persones s’han aplegat tant al
correbous  com a l’empaitada d’à-
necs. Val a dir que per incremen-
tar la controvèrsia, aquests dies

s’ha fet viral a la xarxa un vídeo
on apareix una noia rebotint un
dels ànecs, dins l’aigua.

Tot i això el balanç de la festa és
molt positiu: han estat dies d’una
activitat frenètica amb una ocu-
pació turística excepcional i acti-
vitats molt emotives, com el lliu-
rament de la Dracma de plata
“perquè ha recaigut en gent molt
coneguda del municipi”. En
aquesta ocasió, els guardonats
han estat Narcisa Cusí, Olga Pu-
jol, Maria Àngels Foraster, Josep
Calvet, Miquel Fonolleras i Alfons
Magester, que van rebre el guardó
com a reconeixement a la seva im-

portant aportació a l'èxit i projec-
ció del Carnaval de Roses

Tots els actes programats han
bullit amb una participació mas-
siva tant per part dels rosincs com
pels estiuejants. Les cucanyes es
van celebrar davant de centenars
de persones i altres activitats com
la plantada de gegants o les dan-
ses tradicionals van posar el pas-
seig a rebentar de gent. Un dels
moments que ens ha regalat la
festa ha estat novament  l’actua-
ció dels castellers de Figueres i els
Vailets de l’Empordà, que van fer
una excel·lent actuació a plaça.

Com no podia ser d’una altra
manera, les barraques van asso-
lir un cop més un èxit rotund,
amb molta gent i molt bon am-
bient tot i així “hi ha gent que ens
ha demanat que la cloenda vin-
gui de la mà d’algun grup més fes-
tiu, ballable i familiar i ho tin-
drem en compte per a l’any que
ve”. Han estat cinc dies de con-
certs amb grups locals i de fóra
que ho han donat tot davant un
públic entregat, que a més ha tin-
gut oportunitat de gaudir de la se-
gona edició del duel de guitarres.

ROSES | SÒNIA FUENTES

La polèmica esquitxa
una festa multitudinària

PLE ABSOLUT A TOTS ELS ACTES

Amb una participació excel·lent, els actes s’han celebrat amb gran èxit�

1

DECLARACIONS

MONTSE MINDAM
ALCALDESSA DE ROSES

«Per la quantitat de
gent que ha participat
a la festa en fem un
balanç molt positiu, 
hi ha hagut actes molt

populars i d’altres emotius com 
el lliurament de la Dracma»

3
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Amb crits de La tortura no és
cultura, Ja n’hi ha prou de mal-
tractar animalo Correbous abo-
lició, un grup de manifestants
integrat bàsicament per mem-
bres de l’Associació d’Amics dels
Animals de Roses,  mostraven la
seva contrarietat per la celebra-
ció d’aquest acte festiu amb ani-

mals escoltat pels Mossos d’Es-
quadra. Tot i així unes dues mil
persones seguien divendres la que
és una de les propostes més po-
pulars del programa.

L’escena es repetia l’endemà en
la controvertida empaitada d’à-
necs. Un cop situada la barca que
llança els animals, amb l’acte ja
començat, en arribar els primers

banyistes, quatre joves es van se-
parar dels manifestants per entrar
a la carpa d’organització i fer una
cadena entrellaçant els braços per
mostar el seu rebuig a l’acte. Com
que no es volien moure de lloc, els
Mossos d’Esquadra es van veure
obligats a intervenir i un cop iden-
tificats van emportar-se els boi-
cotejants.

ROSES | REDACCIÓ

Milers de seguidors malgrat la controvèrsia
Les primeres manifestacions van ser divendres amb motiu del correbou. ROSANA VIDAL

DIMARTS, 18 D’AGOST DEL 2015 | EMPORDÀ 3

Seguiu l’actualitat a través de la nostra web
Informació actualitzada diàriament 24/7

www.emporda.info 

COMUNICACIÓ

La festa en imatges La mainada gaudeix de les cucanyes. Divendres,
gran festa de l’escuma a la plaça Catalunya. Emotiu lliurament de la Dracma
de plata. La trobada gegantera, un dels actes amb més participació.
L’empaitada d’’ànecs ha tingut molts participants i seguidors.

54
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1�

Festa major Gresca i animació, durant set dies

REPORTATGE FOTOGRÀFIC DE ROSANA VIDAL
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Doctor Barraquer,14

ROSES
Tel. 972 151 853

www.ncsroses.com

Portàtil HP 

14-R203NS

Intel N2840 a 2.16GHZ

2GB de Memòria

500 Disc dur

299€ Iva inclòs
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FI DE FESTA

Diumenge passat, la plaça de
Catalunya de Roses tornava a al-
bergar el derbi casteller de l’Em-
pordà, amb les colles castelleres
de la comarca. La Colla Castelle-
ra de Figueres i els Vailets de
l’Empordà coincidien per prime-
ra i única vegada en aquesta tem-
porada en una mateixa diada i cap
d’elles va decebre el públic rosinc,
que va poder presenciar els mi-
llors registres d’ambdues entitats,
expliquen les colles protagonis-
tes. 

Així, totes dues colles sortien a
plaça amb 3 pilars de 4 simulta-
nis, que precedien una intensa
ronda de Castells. Per començar,
els Vailets portaven a plaça el 3 de
6 aixecat per sota, que, sense ga-
irebé trontollar i amb molta deci-
sió es va aixecar i descarregar, vuit
mesos després de la seva última
aparició a plaça. Continuaven

amb el seu lot i semblava ser que
era el moment de treure  l’espine-
ta que els castellonins tenien cla-
vada des de la setmana passada. I
dit i fet. A segona ronda, els blau
cel descarregaven el 3 de 7, amb
fermesa i molta concentració. L’a-
legria era molt visible als mem-
bres de tronc i de pinya, que cele-
braven el castell amb molta efu-
sivitat. Per acabar la ronda de cas-
tells, els Vailets anotaven al seu
marcador un nou castell de 7, sent
la quinzena vegada d’aquesta
temporada. Era torn d’un 4 de 7,
molt segur tot i les cares noves al
tronc. 

Per la seva banda, La Colla Cas-

tellera de Figueres van iniciar l’ac-
tuació amb tres pilars de quatre.
Els de la camisa lila  van portar a
plaça tres castells de 7 pisos. Dos
d’aquests castells eren de com-
plexitat alta, el 3 de 7 amb agulla
i el 4 de 7 amb agulla, i van ser
acompanyats per un 4 de 7.  Cal
remarcar la dificultat dels castells
de gamma alta de 7, degut a una
baixa a pis de terços, que es va po-
der suplir perfectament amb una
nova incorporació. Així mateix, es
van estrenar també una baixa a
l'agulla del 4, i una terça al 4 de 7.

L’actuació lila es va finalitzar
amb dos pilars de 5 simultanis, i
un pilar de dol. La colla així va fer
la millor actuació amb el que por-
ten de temporada, i surt amb la
moral alta per encarar el tram fi-
nal. La propera actuació serà di-
umenge vinent a Palau-saverde-
ra a les 17.00 h, i s’iniciarà amb
una cercavila pel poble.

ROSES | REDACCIÓ

La plaça Catalunya acollí diumenge passat un nou derbi casteller amb
la complicitat dels Vailets de l’Empordà i la Colla Castellera de Figueres
�

Els castellers de Figueres i Castelló van protagonitzar una excel·lent jornada. ROSANA VIDAL

Castells de 7 per acabar 
la setmana gran de Roses

Els participants  celebraven 
els castells amb efusivitat, 
les dues colles van fer una
excel·lent actuació a plaça
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Gran Via Pau Casals, 165

Tel. 972 253 072 - 17480 ROSES

www.drogueriaferdy.com

DDRROOGGUUEERRIIAA

SSEERRRRAALLLLEERRIIAA

RECANVIS I ACCESSORIS PER A:

• AUTOMOCIÓ 
• NÀUTICA 
• HIDRÀULICA

Gran Via Pau Casals, 166 Baixos dreta - 17480 RROSES (Girona)
Tel. 972 253 230 - Fax 972 253 118

autorecanvisroses@hotmail.com
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C/ Puig Rom, 118 - 120 · 17480 ROSES
Tel. 972 255 585 · Fax 972 151 651 · info@instalacionesrastrojo.com

MMés de 30 anys al seu servei!1
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Nova botiga 

de roba infantil 

i juvenil

RREECCEENNTT  OOBBEERRTTUURRAA

Dr. Ferran, 52-54 (davant del supermercat Condis) ROSES  ·        SomKids
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2222  II  2233  DD’’AAGGOOSSTT  EENNSS
TTRROOBBAARREEUU  AA  FFIIRRAA  RREEBBAAIIXXAA
PPLLAAÇÇAA  CCAATTAALLUUNNYYAA  --  RROOSSEESS
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FLECA I PASTISSERIA

FRANCESA
Cafeteria oberta tot l’any 

de dilluns a diumege

Ctra. Arenes, 10 -12

ROSES · T 636 315 406

Motos i bicicletes Prats SL
VENDA, LLOGUER

I REPARACIÓ DE MOTOS

Concessionari oficial:

Av. Montserrat, 55 - 17480 ROSES
Tel./Fax 972 256 388

A/e: info@motosprats.cat
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paz torras

• ROSES:
Av. Montserrat, 5, 7, 9 - T. 972 151 495
Pl. Llevant, 15 - T. 972 150 693

• EMPURIABRAVA:
Sant Mori, 15 - T. 972 454 022

BARRAQUES DE ROSES�BALANÇ FINAL

Les Barraques
obren una etapa
de canvi pel futur

Ple a les barraques de Roses La segona edició del Duel de Guitarres es va tancar amb el combat guitarrístic entre
Vadym Nazurkevych i Elias Andrada, amb victòriad’aquest últim. Els sevillans Reincidentes van arribar a Roses com
els caps de cartell d’aquesta edició, tot i que el fet que actuessin dissabte a la nit hagi estat criticat per algun sector del
públic. Tot i les petites discrepàncies, el balanç d’assistència es va tancar de forma positiva segons l’organització.3

2

1�

Barraques El Duel de Guitarres i Reincidentes tanquen aquesta edició

REPORTATGE DE ROSANA VIDAL I GERARD BLANCHÉ EMPORDÀ

1 2

Una part dels assistents demana que es
reestructurin els horaris i el cartell del cap 
de setmana, sobretot la secció més familiar

�

3

Tot i la gran afluència de gent
que s’ha acostat durant aquest
cap de setmana, les barraques de
Roses han acabat aquesta edició
amb una petita discrepància
d’alguns assistents pel que fa als
horaris i estils musicals.

El sector més familiar de les
barraques no va veure del tot
correcte que grups d’estil metal,
rock i punk com els que van ofe-
rir els rosincs Olvido i els sevi-
llans Reincidentes, que es pos-
tulaven com a caps de cartell d’a-
questa edició, fossin els grups es-
collits per a la programació de la
nit de dissabte. "L’any que ve
s’haurà de fer una reestructura-
ció dels grups i els horaris. In-
tentarem que el cap de setmana
tingui una programació més de
festa major i reservar les actua-
cions d’aquests tipus de grups
pel dimecres o dijous. També
m’agradaria allargar les nits de
dimarts i dimecres fins a les tres

de la matinada per l’any que ve",
comenta Francesc Giner, regi-
dor de festes de l’Ajuntament de
Roses. Per altra banda, els que si
semblen haver tingut èxit són els
discjòqueis, la gran novetat de
les barraques d’enguany que han
fet possible allargar l’horari una
mica més.

El Duel de Guitarres d’aques-
ta edició va comptar amb la par-
ticipació de dos guitarristes, el
palafrugenc Vadym Nazurke-
vych i el gironí Elias Andrada,
amb la victòria d’aquest últim.

ROSES | JUAN ARENAS

La barreja d’horaris i estils 
ha provocat alguna queixa per
part del sector més familiar
dels assistents de barraques

El Duel de Guitarres d’aquesta
edició va comptar amb la
participació de Vadym
Nazurkevych i  Elias Andrada
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ACTIVITATS ESPORTIVES

Una imatge de la travessia de Roses, que es va celebrar dissabte passat. GERARD BLANCHÉ

Un total de 215 nedadors van
participar, dissabte passat, a la
79a Travessia de natació, que te-
nia dues competicions dins de la
mateixa: la curta, de 750 metres
on nedaven els alevins (nascuts
l'any 2003 o posteriors) i  la llar-
ga, de 1500 metres on nedaven
els més grans. Des de l'organitza-
ció, hi havia plena satisfacció en
donar cabuda a nedadors nacio-
nals i internacionals fent una edi-
ció on la participació es va incre-

mentar respecte a l'anterior edi-
ció i amb la voluntat de seguir
ampliant-la. La sortida i arriba-
da des de la platja va donar mo-
ments d'espectacle per un públic
que podia veure-ho ben d'aprop i
això va fer que fos una competi-
ció peculiar.

Nova prova
El proper 4 d'octubre el GEN or-
ganitzarà una travessia d'aigües
obertes, la Mediterranean Mas-
ters week-Open Water Swim-

ming, per a majors de 20 anys,
amb dues distàncies, la de 5,5 km
i la de 3,5 km. La llarga sortirà des
de la platja de l'Almadrava, pas-
sant per Canyelles des d'on sur-
ten els nedadors de la curta i ani-
ran costejant fins a arribar a la
platja de La Perola, al costat del
centre de Roses. Serà una traves-
sia exigent i espectacular on els
nedadors gaudiran d'un paratge
paradisíac i els espectadors po-
dran veure-ho pel mateix camí de
ronda.

ROSES | REDACCIÓ

Més de 200 participants a les travessies
El GEN fa una gran valoració malgrat les amenaces de mal temps�

Els partits de festa major que es van disputar aquest cap de setmana van tenir sort diversa per als dos equips
amfitrions. Divendres, a la Vinyassa, el Base Roses va derrotar el Llançà (3-2). Els gols locals van ser marcats per Txus
Quintos (2) i Miguel Ángel Bernal, mentre que els visitants, que s’havien avançat 0-2, van tenir com a golejadors Víctor
Sánchez i Moñino. Mentrestant, dissabte, a l’estadi de Mas Oliva, l’AE Roses va perdre contra l’Escala (1-2) –a la foto–,
tot i que el conjunt de Gabri Margall va avançar-se al marcador mitjançant Baiges. Salam i Pàmies van capgirar el
resultat pels escalencs, que es van acabar enduent el partit de festa major.

�

Futbol Cara i creu per al Base i l’AE en els partits de festa major

ROSANA VIDAL

Tarragona, 10 - 14  ·  ROSES ·  � 609 022 212

mmobres@gmail.com
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RAÚL

Bar · Cafeteria

C/ Francesc Suñer i Capdevila, 44

ROSES � Tel. 972 153 843

Entrepans 
a totes hores
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� VERMUTS

� VINS

� TAPES

� AMANIDES

� ENTREPANS

Doctor Fleming, 10 · ROSES

Tel. 972 253 5261
4
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Des de
1994

Av. de la Platja, 8 · Santa Margarida · ROSES · Tel. 972 151 459
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d’en Mairó, 92  |  ROSES |  Tel. 872 985 649 · 640 541 794

De dilluns a divendres de 16.00 a 20.00 h

Dissabtes de 10.00 a 14.00 h
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Cap Norfeu, 29 · ROSES · 972 255 699 / 639 343 895

BONA FESTA

A TOTHOM!

DIMARTS TANCAT
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Informa´t al 972 459 940 · Rda. Miquel Oliva Prat, 14 · 17480 ROSES (darrere Of. Turisme)

Horari de 09.00 a 19.00 h de dilluns a divendres

DISTRIBUCIÓ A TOT FRANÇA EN 48 HORES!
� ENTREGUES A PARTICULARS

�GESTIÓ DE DEVOLUCIONS

�MÉS DE 1.000 PUNTS DE RECOLLIDA

� AMB LA GARANTIA COLISSIMO

AGÈNCIA DE TRANSPORT

SI EXPORTES A FRANÇA I TENS UNA BOTIGA ONLINE
TENIM LES SOLUCIONS ALS TEUS ENVIAMENTS
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L i  o fe r im e l  m i l l o r  se r ve i

Av. Tarragona, 70   |   17480 ROSES |   Tel. 657 930 964 - 656 956 823   |   www.narcistorrent.com   |   sergip.pds@narcistorrent.com   |   conxi.pds@narcistorrent.com

electricitat | climatització | calefacció | fontaneria | gas | energies renovables | aspiració centralitzada

Les millors marques 

del mercat

Condicions especials 

de finançament

Un tracte personalitzat

i de confiança
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Soluc ions  per  a  mi l lo rar  la  seva  empresa

� � �

Promoció 25è aniversari

-25% de descompte

en equipaments

L’àrea de Turisme de Roses va
fer circular a Twitter l’etiqueta
#visitRoses per posar en comú
els missatges sobre Roses i per
identificar-los amb més facilitat.
#visitRoses, al cercador de Twit-
ter, et trasllada directament als
tuits que tenen a veure amb el
municipi, una bona fórmula per
promocionar Roses a les xarxes
socials d’Internet. 

#visitRoses no és però l’únic
signe d’identitat de Roses a Twit-
ter. Algú, no se sap qui –estaria
bé descobrir-ho–, va inventar un
altre hashtag per aglutinar els
missatges relacionats amb Ro-
ses. Aquest és #aRoses, un joc de
paraules que de mica en mica els
tuitaires han anat adoptant i que
avui dia té la mateixa, o més, im-
portància que #visitRoses. Qui
fou que va tenir la idea d’incor-
porar per primer cop #aRosesals
tuits deu ser la mateixa persona
que es va adonar que escriure
#Roses (sense la preposició) no
ajudava gaire a la promoció del
poble altempordanès. 

Feu la prova. L’etiqueta #Ro-
ses, escrita al cercador de Twitter,
ens deriva a missatges que trac-
ten sobre les flors i també sobre
el grup de rock Guns’n’Roses,
molt més actius que els que po-
den generar els tuitaires entorn
de la vila rosinca. 

ROSES | MAIRENA RIVAS

Nou canal de promoció de Roses
L’impacte de «#visitRoses» i «#aRoses» a les xarxes socials
La promoció turística del municipi de Roses s’unifica a les xarxes socials a través d’un hasthtag que,
curiosament, no és #Roses. Els rosincs s’han adonat que la repercussió sobre la difusió del poble fent ús de
#Roses és molt menor que si fan servir altres etiquetes més identificatives, com #visitRoses o #aRoses.
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Captures de pantalla de tuits en què s’afegeixen les etiquetes que identifiquen el poble de Roses. EMPORDÀ

Fa poc temps, aquest símbol
# el teníem al teclat del telèfon
sense saber quina era la seva
funció o si realment servia per
a alguna cosa. En dèiem coixi-
net. Així com el seu ús al telèfon
continua sent una incògnita per
a molts, hi ha qui li ha trobat

una raó de ser, en un altre àmbit,
el de les xarxes socials, i també un
altre nom: hashtag. Diuen que,
un 23 d’agost de fa vuit anys, un
programador de Google, Chris
Messina,  va suggerir utilitzar el
coixinet per crear canals o petits
cercles dins de Twitter en els
quals la gent pogués participar en

converses. Twitter va acceptar la
fórmula i aquell mateix 2007 es
va crear el primer hashtag o eti-
queta per informar sobre uns in-
cendis a San Diego (EUA) #san-
diegofire. Aquesta moda ja no és
exclusiva de Twitter, també s’hi
han sumat Google+, Instagram,
Tumblr, YouTube i Facebook.

ROSES | M. R.

De tecla incògnita a símbol d’utilitat

Breus

Els Mossos d’Esquadra han
confiscat 1.800 peces de roba i
complements de marques falsi-
ficades en un operatiu contra el
frau industrial a sis botigues del
centre històric de Roses. Entre el
material intervingut hi ha bosses
de mà, sabatilles, banyadors,
moneders, xandalls, samarretes,
jaquetes, vestits, pantalons i ulle-
res, i amb totes aquestes peces els
agents han omplert fins a 67 bos-
ses de plàstic de mida industrial.
Els Mossos d’Esquadra han
obert diligències contra quatre
homes d’entre 34 i 56 anys, que
eren els responsables de les boti-
gues, i que estan imputats per un
delicte contra la propietat in-
dustrial. REDACCIÓ | ROSES

Confisquen dues tones
de roba falsificada en
sis botigues de Roses

DISPOSITIU DELS MOSSOS

La caiguda de part d’una cor-
nisa d’un bloc de pisos de Roses
va mobilitzar dimarts de la set-
mana passada Bombers de la Ge-
neralitat i Policia Local. L’inci-
dent va passar al carrer Cap Nor-
feu i, afortunadament, els frag-
ments d’estructura no van caure
sobre cap persona. Els efectius
d’emergències es van assegurar
que no caiguessin més restes del
teulat i van acordonar la zona per
precaució. REDACCIÓ | ROSES

Cau part d’una cornisa
d’un bloc de pisos

CAP DANY PERSONAL
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• Advocat

• Administració 
de comunitats de propietaris

• Assegurances de la llar

• Gestió de finques, compra i   
venda de cases i apartaments

• Declaració de la Renda

• Serveis de tota classe 
per a la seva propietat

gestions immobiliàries

obert tot l’any
c/ Cap Norfeu, 25 · Apartat de correus núm. 376 · Roses
Tel. 972 154 535 · Fax 972 154 536 · info@gestinpa.com Rambla Riera Ginjolers, 83-87 · ROSES · Tel. 972 255 569 · www.vistaroses.com

1
5
3
7
6
1

CUJEDA
Resaltado

CUJEDA
Resaltado

CUJEDA
Resaltado



8 DIMARTS, 18 D’AGOST DEL 2015 | EMPORDÀACTUALITAT�ESPECIAL ROSES

Senzill, sincer, proper. Albert
Adrià ens parla del seu dia a dia,
d’on ve i cap a on vol anar, del sig-
nificat del concepte feina, una fei-
na que per a ell no és tal, ja que té
“la sort tremenda” de fer el que li
agrada, com explica a continuació.
Roses no és només aquell poble on
va iniciar la seva anadura profes-
sional. El seu lligam és estret, ja
que és el lloc on va conèixer la
seva dona i on va sembrar arrels.

La feina l’absorbeix?
Crec que no tinc feina. Tinc la

sort tremenda de fer el que m’a-
grada. Al final treballes per lle-

var-te cada matí i estar feliç amb
allò que fas, sense preguntar-te si
pots canviar la teva vida. Quan et
preguntes si pots canviar la teva
vida, o si tens dubtes, és que al-
guna cosa falla. Jo crec que, en
aquest sentit, ara mateix, tinc la
sort de poder reinventar el nos-
tre dia a dia, en una dictadura de-
mocràtica, en la qual mano jo i
entre tots prenem les decisions.

El concepte de taller com el tenia
elBulli, per experimentar i crear, el
mantenen?

L’estem construint i en diem el-
Barritaller, en consonància amb
elBullitaller. Tenen les mateixes
lletres. I pel bé de l’arquitecte es-
pero que estigui l’1 de setembre,
perquè aquest serà el dia en què
tornem de les vacances i arrenca-
rem amb força. Al febrer, obro
Enigma i hem de treballar molt
seriosament amb aquest projec-

te. I coincidirà que faltarà un mes
per tancar Heart [projecte que ha
promogut Albert Adrià amb Fer-
ran Adrià i Cirque du Soleil] a Ei-
vissa. A priori, tot enganxa.

Com ha anat l’estrena aquest es-
tiu a Eivissa?

A dia d’ahir, a dia d’avui i a dia
de demà espero que bé. Vull veu-
re el got mig ple però va ser una
obertura traumàtica, molt dura. 

Precipitada?
Precipitada perquè va passar

que vam acabar les obres i se’ns
va tirar l’estiu a sobre. No vam te-
nir temps per reaccionar. Quan
ens en vam adonar, ja ho teníem
ple. Vam tenir una setmana per
posar la locomotora a cent per
hora. I allò és un monstre per al
qual necessitem entre 280 o 290
treballadors. Hi ha molta il·lusió
per part de tot l’equip, vam estar
un any planificant el projecte, i

quan el veus, quan l’obres, et que-
da com una mena de buit.  

Perquè un buit?
És la mateixa sensació que he

tingut cada cop que he obert un
restaurant. Ja està fet, i ara què?
A Eivissa són quatre mesos no-
més, o cinc, i es fa tot molt ràpid.
Aquest any no ho podem gaudir,
toca aprendre i a l’hivern tindrem
sis mesos per pair-ho i per intro-
duir propostes noves.

El cognom Adrià és una garantia,
però entenc que l’autoexigència és
molt alta.

La gent et dóna una primera
oportunitat perquè et dius Adrià,
però aquell que jutja és el client.
Si li agrada, tornarà i si no li agra-
da, no tornarà. La marca Adrià
també implica entre altres coses,
com poden ser la creativitat i la
cuina, una intenció de millorar.
Al final el client guanya. Quan

dius Tickets no és el mateix Tic-
kets fa quatre anys que Tickets
ara. No tenen res a veure un i al-
tre. Vam començar trenta perso-
nes que no sabíem cap a on anà-
vem i ara som cinquanta que sa-
bem perfectament allò que fem.

De fet, Albert Adrià s’associa so-
bretot a Tickets.

Jo dic que tinc quatre restau-
rants i un fenomen, i el fenomen
es diu Tickets. És un lloc que està
ple dos mesos justos. Funcionem
amb un sistema de reserves que
és com un cuc. Avui a la nit 90 ca-
dires s’obriran per a d’aquí a dos
mesos, demà s’obriran per a d’a-
quí a dos mesos i un dia... i sem-
pre estan plens dos mesos.

Tot el que toca es converteix en or?
No sempre. Amb el mexicà,

Hoja Santa, per exemple, em vaig
equivocar. El vaig obrir al no-
vembre, sense fer soroll, vaig can-
viar la localització, no vaig donar
gaire informació i la gent, com
aquell qui diu, encara està espe-
rant que l’obri. Mira com d’im-
portant és la premsa i fer les co-
ses bé. A Eivissa també va anar
més o menys així però al cap i a la
fi Eivissa és petit i de seguida tot-
hom en va estar informat. 

Fa una selecció acurada de les
persones amb les quals treballa?
Busca un perfil concret?

Al final, estic convençut que es
tracta d’afinitats. Si parles amb
R
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ENTREVISTA

Mairena Rivas
BARCELONA

«La humilitat et fa millorar cada
dia i la passió, treballar 14 hores»
El “mig rosinc” –així es denomina ell– Albert Adrià ens obre les portes de Tickets, un dels cinquanta millors
restaurants del planeta en la llista dels Fifty Best. Mentre acaba d’assaborir el reconeixement com a Millor
Pastisser del Món 2015, no para de treballar. Un dels seus fronts principals és el seu nou projecte, Enigma.

Albert Adrià a La Dolça, la
part del restaurant Tickets

dedicada a la partida de
postres. ROGER LLEIXÀ

Albert Adrià
CUINER, EMPRESARI I RECENTMENT NOMENAT
MILLOR PASTISSER DEL MÓN 2015
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Albert Adrià va néixer al bar-
ri de Santa Eulàlia, a l’Hospita-
let de Llobregat, el 20 d’octubre
del 1969, i és fill de Ginés i Jo-
sefa. A casa, li van inculcar un
interès per tot allò que té a veu-
re amb la cuina, però va ser el
seu germà, Ferran, qui li va in-
troduir la passió per l’ofici.

El 1985, Albert Adrià desco-
breix el que és la feina, abando-
na els estudis i entra a formar
part de la plantilla d’elBulli.
Després d’un aprenentatge de
dos anys per les diferents parti-
des que composen la cuina, el
seu interès se centra cada cop
més en la pastisseria. També es

dedica a completar la seva for-
mació, durant els hiverns en què
el restaurant està tancat, en pas-
tisseries de prestigi com Turull, a
Terrassa; Escribà, a Barcelona, o
Totel, a Elda, a més d’un stage a
París a casa de Guy Savoy.

Una dècada després d’estar a
elBulli, deixa el restaurant mitja
temporada per poder escriure el
seu primer llibre: Los postres de
El Bulli, amb el qual va obtenir el
guardó de millor llibre de rebos-
teria a la Fira Gastronòmica de
Perigueux.

Tres persones en una
Coincidint amb la publicació del
llibre, es va posar en marxa el-

Bullitaller, amb una taula, qua-
tre llibres i dues cadires, una per
Albert Adrià i una altra per a
Oriol Castro. De seguida es van
adonar de la importància del ta-
ller i es va buscar un nou empla-
çament al centre de Barcelona.
Aquí, Oriol Castro i Ferran i Al-
bert Adrià es van ocupar d’idear,
any rere any, el menú de la tem-
porada següent, convertint elBu-
lli en un restaurant amb una pro-

posta que canviava cada any com
passa en el món de la moda.

Albert va passar a dirigir el-
Bullitaller i la seva vida profes-
sional es va unir a la d’Oriol Cas-
tro i a la del seu germà com si els
tres fossin una única persona. 

Nous projectes, nous camins
El 2006 va obrir a Barcelona, al
costat del seu amic d’infantesa
Juan Martínez, l’Inopia Classic
Bar, un establiment especialitzat
en tapes tradicionals. El projec-
te va durar poc però ben aviat el
seu promotor va emprendre
camí cap a noves i valentes ini-
ciatives.

Albert Adrià és un cuiner po-

lifacètic i ho demostra el fet d’ha-
ver tret al mercat, el 2009, el seu
segon llibre, Natura, i també que
exercís de director en el rodatge
del documental Un día en elBu-
lli, un film que ha estat premiat
en diferents festivals.

El projecte d’Albert Adrià es
denomina elBarri ( jugant amb
les mateixes sigles d’elBulli) i
consta, ara mateix, de sis restau-
rants: Tickets, Bodega 1900,
Pakta, Niño Viejo, Hoja Santa i,
ben aviat, a la primavera del
2016, Enigma.

Diu Albert Adrià que Enigma
serà la joia de la corona i l’última
peça del projecte dels cinc con-
ceptes que va iniciar el 2011.

BARCELONA | M. R.

Albert Adrià Una de les persones més influents del món dins la gastronomia

Diu Albert Adrià que Enigma
serà la joia de la corona i
l’última peça d’un projecte
que consta ara de 5 conceptes

els responsables amb els quals
treballo veuràs que tots tenim un
perfil molt semblant. Som gent
normal i m’agrada creure que tot-
hom que treballa amb mi és gent
normal. 

Com enfoca Enigma? El projecte
que està gestant i que veurà la llum
a principi del 2016.

Sé que algú dirà que pagar 250
euros és una salvatjada, una anor-
malitat, que no haurien d’existir
aquestes coses, jo ho entenc. Però
també hi ha un percentatge de
gent que diu que paga 250 euros
per comprar-se roba, per anar a
un concert... Tothom diu que
aquests restaurants no són renta-
bles, ja se sap, però no puc fugir
d’això. Jo vaig acabar al 2008 can-
sat de l’alta cuina, pensant que el
que volia fer eren peixos a la plan-
xa, però el cert és que m’he dedi-
cat tota la vida a això i no pots evi-
tar tornar-hi. I per una qüestió
d’afinitat la gent que treballa amb
mi no vol fer peixos a la planxa
sinó que vol ser algú, i és aquesta
gent qui em dóna la força. Tran-
quil·lament, quan dic que a Enig-
ma podem fer alguna cosa maca
ho dic per la gent que treballa
amb mi, confio molt amb ells.  Hi
ha implicació, hi ha actitud.

elBulli, en aquest sentit, va mo-
rir d’èxit?

Ara això mateix els està passant
als Roca, i, fixa’t, cap restaurant
d’aquests no rep cap ajuda, de cap
tipus. Si et poses a pensar com el-
Bulli o el Celler de Can Roca han
venut Girona, hi ha un sentit.
Això és com Messi o com Ronal-

do, no és indecent el que cobren,
només has de veure el que gene-
ren. Aquell que paga vuit milions
a Messi n’està guanyant quaran-
ta gràcies a ell. 

És empresari, gestor i alhora no
s’allunya de la cuina i de la creació.

Jo em defineixo com a cuiner i,
a més, pel meu bé i pel de l’em-
presa és millor que estigui cui-
nant. Després, sóc empresari,
perquè m’hi jugo els diners i m’in-
teressa poder pagar tothom a fi-
nal de mes. Si a mi em queda al-
guna cosa... doncs mira, però jo
no treballo per diners. Si ho vol-
gués, ara podria estar fora, pel
món, guanyant diners, allà on em
fan ofertes. 

Quin és el negoci més rendible?
La Bodega. Proporcionalment,

tant d’esforç com de rendibilitat.
Ha trobat un equilibri entre tots

els seus restaurants?
L’equilibri vol dir que si vas

buscant excel·lència, perds di-
ners. És un fet contradictori. 

Hem vingut a Barcelona de l’Alt
Empordà a fer aquesta entrevista i
inevitablement li volem preguntar
per Roses.

Mira, aquest cap de setmana
que ve hi vaig, després d’un any.
Jo sempre dic que sóc mig rosinc.
Vaig arribar-hi quan tenia quin-
ze anys. La meva dona és de Ro-
ses i avui és la meva vida. Sempre
m’havia imaginat agafant el tes-
timoni d’en Rafa’s. Si m’escolta,
em mata. Per a mi en Rafa’s és
com el meu tiet. Té un restaurant
de peixos. Quan feia Natura, el
llibre de postres, cada nit sopà-
vem junts. Jo em veia com ell als
60 anys.

Encara s’hi veu cuinant peixos tal
com s’imaginava?

Ara ja no. De tota manera,
quan jo tingui 60 anys si volgués
fer un restaurant petitet per fer
peix, crec que no tindria gaire
peix, perquè la desgràcia és que
no hi ha peix cada dia a la llotja.

ElBulli Foundation va agafant for-
ma a la cala Montjoi?

Jo sóc patró de la fundació,
però com que en Ferran sap que
estic molt embolicat ja li he dit
que quan faci la segona fase d’el-
Bulli que m’avisi.  

S’han complert trenta anys des
que va entrar a elBulli, el 1985. Ho
ha celebrat?

Em van fer una festa sorpresa.

Bé, no ben bé sorpresa perquè la
meva dona es va deixar el paper
de la festa al cim del sofà. Arriba-
va amb l’AVE de Madrid quan em
van fer la sorpresa i és difícil d’ex-
plicar el que vaig sentir quan vaig
veure el vídeo que m’havien pre-
parat. Aquesta gent va moure i
remoure el món des d’Austràlia,
Estats Units, Argentina, surt tota
la gent que he conegut al llarg d’a-
quests trenta anys felicitant-me
en aquest muntatge.

Tenia 16 anys. No ha parat des
d’aleshores?

No. No va ser fàcil deixar el
bressol dels pares per anar a viu-
re, de sobte, en una caravana a
Montjoi. Al principi, ni tan sols
baixava a Roses, perquè estava

molt arrelat als meus amics i els
trobava molt a faltar. El que m’en-
cantava quan vaig arribar a Ro-
ses era la manera de viure, no tant
l’ofici. De l’ofici em vaig anar en-
amorant a poc a poc.

Hi va anar obligat a treballar a Ro-
ses?

Hi vaig anar entenent que ha-
via de treballar si no volia estu-
diar. Parlem de l’any 1985 i no era
l’ofici més reconegut del món,
com ho pot ser ara. Era millor ca-
llar i no dir a ningú que eres cui-
ner, ni tan sols a Santa Eulàlia, on
et deien: “Home, noi, no espera-
va menys de tu!”. En canvi, ara, ja
ho veus. Ara s’ha descobert que té
interès perquè té audiència. A mi
em relaxa veure els altres cuinar.

Ha tingut la llibertat per expres-
sar-se, per crear?

Tot el mèrit del món en això cal
donar-li a en Ferran. El temps ho
haurà de posar tot al seu lloc. El-
Bulli, a la llarga, haurà de ser re-
cordat més pel que va represen-
tar com a organització en l’àmbit
intern que per les tècniques de
cuina.

ElBulli va assentar càtedra.
Només has de veure que el que

va fer en Ferran va ser obrir les
portes a tothom i donar a conèi-
xer les receptes. Quan jo vaig ar-
ribar a El Bulli el 1985 el recep-
tari era una cosa sagrada, que
t’havies d’amagar. No podies en-
senyar cap recepta a ningú i dins
del codi intern del restaurant sa-
bies que no podies mostrar aquell
coneixement. 

Aquesta norma és comuna, però,
a tots els restaurants.

Així és. Jo havia treballat en
pastisseries amb receptes a les
quals només accedien els opera-
ris que hi portaven molts anys. En
Ferran va treure a la llum totes les
receptes, però això no va ser l’ú-
nic que el va fer mereixedor de re-
coneixement. També va saber
crear un diàleg entre l’equip. Als
anys 80 el cuiner, dins del seu
món, era déu, no se li podia reba-
tre res. Doncs resulta que en Fer-
ran en aquest sentit fa una de-
mocràcia creant un equip. Ell és
com un entrenador de futbol que
té un equip i que sap que ha d’ex-
treure el millor de cada jugador.
Ell ha tingut els seus propis Mes-
si, com els cuiners del Compartir
de Cadaqués, Mateu Casañas,

Oriol Castro i Eduard Xatruch,
que també porten el Disfrutar a
Barcelona, amb tant d’èxit. Tam-
bé ho està fent extraordinària-
ment bé en Manel Vehí, al Boia
de Cadaqués. I tants d’altres. T’a-
dones de com d’important és fer
les coses bé. Tot suma.

Quin és el secret del seu èxit?
No parlo per mi sinó pel meu

equip. Entre tots compartim hu-
militat i passió. La humilitat et fa
millorar cada dia i la passió et fa
treballar catorze hores. Treballo
en el que m’agrada, no em quei-
xaré mai, si visc com un rei. No
em fan falta els diners, en el sen-
tit que com treballo tant no gas-
to i quan viatjo em conviden a fer
congressos i conec món.

Precisament, el motiu de l’entre-
vista és el reconeixement com a Mi-
llor Pastisser del Món i encara no
n’hem parlat. 

El guardó ha estat una sorpre-
sa enorme perquè premia la
meva carrera.

Fins a quin punt està compromès
amb la feina?

Hi he de ser, sempre. La por...
m’agrada tenir por. La por et por-
ta a tenir el control. La por et fa
ser humil, et fa ser intel·ligent, et
fa sospesar. Però al mateix temps
no em fa por experimentar per
provar i un cop he provat puc
atrevir-me.

És a dir, faig una inversió de
100.000 euros per provar el 41 i
va anar bé, va acabar amb un ni-
vell altíssim, i ara m’atreveixo
amb una inversió d’un milió i mig
per provar Enigma.
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EL POTENCIAL ROSINC
Com veu Roses pel que fa a
gastronomia?

Tenim un potencial enorme com a
poble i sé que se’n pot treure molt
més profit. És evident que no és un
bon moment per arriscar, perquè saps
que si arrisques te la jugues, però cal
fer propostes noves.

EL GERMÀ PETIT
És més el germà de Ferran
Adrià que Albert Adrià?

Sí, i ho entenc, és molt normal.
També li ha passat a Jordi Roca, que
és el petit dels germans Roca, i és un
geni, o a Marc Gasol. Jo sempre m’he
mogut millor a l’ombra, perquè de fet
és el que m’agrada.

UN OFICI MEDIÀTIC
Com valora els programes te-
levisius dedicats a la cuina?

Això de Top Chef i Master Chef ho
trobo fabulós. Es parla de cuina i es
dóna a conèixer el nostre ofici.

PAPER TELEVISIU
Vostè sortiria a la tele?

De televisió, no en faig, però
tothom té un preu. Si no em funcio-
nen els restaurants segur que surto a
la tele en un programa de cuina.
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EN CURT

«En Ferran, el que va fer

va ser obrir les portes 

a tothom i donar a conèixer

les receptes d’elBulli»

«No va ser fàcil deixar el

bressol dels pares per anar

a viure, de sobte, en una

caravana a Montjoi»

«L’equilibri vol dir que 

si vas buscant excel·lència,

perds diners. És un fet

contradictori»

«No és indecent la

quantitat que cobren Messi

o Ronaldo, només has de

veure el que generen»

«La gent et dóna una

primera oportunitat perquè

et dius Adrià, però aquell

que jutja és el client»

«Jo dic que tinc quatre

restaurants i un fenomen, 

i el fenomen es diu Tickets.

És un lloc ple dos mesos»
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•Depilació masculina i femenina
•Manicura i pedicura
•Permanent i tint de pestanyes
•Maquillatge
•Solàrium
•Tractaments corporals i facials
•Massatges
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Ramón y Cajal, 9  ROSES 972 152 680

ESMALT PERMANENT
Duració 2 setmanes, 

menys agressió,
diferents colors a escollir.

PÍLING CORPORAL
Marí o amb sals de la mar Morta, 

oxigenació de la pell, 
hidratació i renovació 

de les cèl·lules.

om cada any per la
Mare de Déu d’agost,
els rosincs celebrem
la festa major. A

molts, ens porta una infinitat de
records i sensacions. Balls, festa
amb els amics, celebracions fa-
miliars i moments d’alegria amb
els veïns i veïnes que ajuden a
generar l’ambient de germanor i
de pertinença a la mateixa co-
munitat que tanta falta fa en
qualsevol societat humana.

La festa major, però, és també
recordada per molts rosincs i vi-

sitants per les festes amb ani-
mals que tenen lloc aquests dies i
per tot el debat que les acompa-
nya. Aquest any, l’empaitada d’à-
necs i els correbous tornen a for-
mar part de l’agenda d’actes.
Aquest cop, però, amb una petita
diferència, i és que la pressió dels
grups contraris, combinada amb
un canvi substancial de la com-
posició del ple i del mateix go-
vern municipal, han fet que es
plantegi, per primera vegada la
possibilitat de celebrar una con-
sulta sobre la necessitat de seguir
amb aquesta mena d’activitats.

Una consulta és una solució
tan senzilla com idònia per al cas
que ens ocupa. L’activitat es fa
amb l’argument que és una tra-
dició gairebé centenària que for-
ma part del patrimoni cultural i
festiu de Roses. Així doncs, qui
millor que els rosincs per decidir
si seguir celebrant-la? Qui millor
que el seu legítim propietari, els
ciutadans de Roses, per marcar-
ne el destí? I quina millor mane-
ra de saber la seva opinió que
convocar-los a les urnes perquè
expressin, de forma clara i in-

equívoca, la seva decisió.
Tot i que seria la primera con-

sulta municipal formal que es fa-
ria a Roses, el que és sorprenent
no és que es vulgui solucionar el
problema d’aquesta manera. El
que és sorprenent és la reticència
que han tingut fins ara els suc-
cessius governs municipals a fer
processos de consulta formals
per tal de resoldre debats histò-
rics enquistats com aquests.

D’aquesta consulta que sem-
bla que podria fer-se realitat, cal
esperar-ne tres coses: la primera
és que es faci de forma seriosa i
reglada i no ens tornin a fer pas-
sar una enquesta per una consul-
ta; la segona és que sigui la pri-
mera de moltes experiències d’a-
quest estil, que permetin els ciu-
tadans tenir eines de participa-
ció activa en la governança de la
vila; i la tercera és que, per fi, pu-
guem tenir un debat públic,
constructiu, argumentat i amb
una conclusió democràtica ex-
pressada a les urnes, sobre si vo-
lem que el nom de la ciutat segu-
eixi essent relacionat amb festes
amb animals com aquestes.

C

OPINIÓ

PARLEM

D’ANIMALS

JOAN PLANA I SAGUÉ

Historiador i regidor d’ERC de Roses

Tancaments d’alumini i PVC
Persianes

Mallorquines
Mosquiteres

Portes d’entrada

Dr. Fleming, 23 · ROSES
Tel. 972 254 012 · Fax 972 153 706

Mòbil 605 771 733

alnorfeu@hotmail.com

www.aluminisnorfeu.com
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El camp de boies que s’ha ade-
quat aquesta temporada a la plat-
ja de l’Almadrava de Roses ha ai-
xecat les crítiques i la indignació
de molts banyistes, que conside-
ren que l’Ajuntament els ha eli-
minat espai per al bany per afa-
vorir els propietaris d’embarca-
cions. Abans, els carrils per a em-
barcacions estaven condicionats
als laterals de la cala, però aquest
estiu n’hi ha un, molt més ampli,
i està ben bé al mig. 

Hi ha gent que malgrat la pre-
sència de boies segueix banyant-
se en aquest espai i aquest fet va
provocar la setmana passada que
els Mossos d’Esquadra es perso-
nessin a l’Almadrava amb una
llanxa policial. “Els mossos van
parlar per megafonia en tres idio-
mes per ordenar als banyistes que
es trobaven dins d’una zona des-
tinada a embarcacions que es des-
placessin immediatament a la
zona destinada al bany. Tot segu-
it, alguns dels banyistes van in-

tercanviar paraules de protesta
amb els agents, fins que aquests
van marxar, no sense abans argu-
mentar als banyistes que és a l’A-
juntament de Roses a qui s’han de
queixar”, explicava un testimoni.

L’alcaldessa de Roses, Montse
Mindan, diu que és molt difícil te-
nir content tothom. “El carril
compleix el que diuen Capitania
Marítima i la Llei de costes. Els

carrils laterals estaven massa a
prop de les roques i per això es va
fer necessari posar-lo al mig de la
platja”, ha comentat Mindan, la
qual diu que estudiaran si es po-
den reduir les mides de l’espai
destinat a embarcacions en vista
a la pròxima temporada. També
demana als banyistes que no fa-
cin snorkel en aquesta zona, que
és perillós. 

ROSES | MAIRENA RIVAS

Es queixen perquè, segons diuen, els han tret espai per al bany per afavorir els vaixells�

El camp de boies de l’Almadrava
genera malestar entre els banyistes

La llanxa dels Mossos alertant els banyistes de l’Almadrava. ENRIC NOGUER

C/ Sant Sebastià, 79

ROSES

Tel. 972 256 364

info@loteriaserra.com

www.loteriaserra.com
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“Un còctel de benestar

per a la moral”

Evelyne Traenkle
1
5
1
6
7
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Arquitecte Gaudí, 30 · ROSES

T 972 150 860 · M 698 463 683

Les multiteràpies terapèutiques 

són complementàries les unes de les altres.

Tenim cura del cos, de l’esperit, de la ment,

de l’estat d’ànim, de la salut física i psíquica.

Teràpia en mini grup: 5 € (1 hora)

Tractament i consulta terapèutica: 

50 € (2 hora)

OBERT TOT L’ANY
(amb cita prèvia)

Més de 5 anys d’activitat a Roses

•

•

•

•
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CUJEDA
Resaltado

CUJEDA
Resaltado
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La Ciutadella de Roses és un es-
pai únic on aquest dissabte se ce-
lebra un festival diferent. Entre
muralles arriba La Mediterrània
Electronic Festival. Per primer
cop al país se celebra un festival
100% temàtic que es basa en les
experiències europees de festivals
estil com Tomorrowland o Mys-
tery amb dos escenaris Main Sta-
ge i Techno Stage, encapçalats per
les marques de referència d’a-
quests dos estils al país.

Main Stage celebrarà el sisè
aniversari de Midnight la marca
referència de festivals EDM amb
DJs com Vinai (Tomorrowland)
DJ Juicy M o els seus residents
Luka Caro & Ruben Rider.

La Techno Stage comptarà
amb Blau Club i Soundays amb
DJs referència com Oscar Agui-
lera o Aitor Ronda.

En total seran setze hores de
festa ininterrompuda per aquest
Festival diürn, des de les 3 de la
tarda a les tres de la matinada en
un recinte que els organitzadors
consideren “únic al món”, la Ciu-
tadella de Roses. I de 03.00 a
06.45 hi haurà afterparty exclu-
siva i gratuïta per a tots els assis-
tents al festival.

ROSES | REDACCIÓ

La Ciutadella es converteix en escenari de la Mediterrània Electronic Festival, dissabte �

Setze hores de festa electrònica

FESTIVALS

La cita compta amb els grans DJs del moment com Oscar Aguilera. EMPORDA

Aviat seran els primers entrenaments de la cursa. MONTSENY EMPORDÀ

La Fundació Roses Contra el
Càncer proposa apuntar-se als
entrenaments previs a la VIII
Cursa de la Dona, que se celebra-
rà el 20 de setembre pròxim amb
sortida al port esportiu. L’entitat
ha posat a disposició dels inte-
ressats un número de telèfon

(972 15 12 95) i un correu-e (fun-
dacio@fundacioroses.org) per
facilitar informació sobre la cur-
sa i sobre els entrenaments.

Les inscripcions a la cursa s’o-
briran aviat. El donatiu en cas de
formalitzar una inscripció antici-
pada és de 6 euros, mentre que si
la inscripció es fa el mateix 20 de
setembre el donatiu és de 10 eu-
ros. Ja està a punt el programa de
la cursa: la recollida de dorsals
s'ha fixat entre les 8.00 i les 9.30
hores i des de les 9.30 fins a les
10.00 hores s’ha organitzat una
classe de gimnàstica d’escalfa-
ment.

ROSES | REDACCIÓ

Escalfen motors per la Cursa
de la Dona a benefici 
de Roses contra el càncer

Cada dissabte d’agost, fins al
dia 30, al Castell de la Trinitat hi
ha concert nocturn. En aquesta
ocasió la proposta ens porta a
gaudir de la música de violoncel,
a les 9 del vespre, una proposta
que es complementa amb una vi-
sita nocturna al recinte, amb
copa de cava inclosa. El preu és
de 12 euros i gratuïta per als me-
nors de 7 anys.

També aquest dissabte la mú-
sica estarà present a Roses, en al-
tres escenaris. A les set de la tar-
da, a l’església, hi haurà concert a
càrrec de la soprano Illona
Schneider. L’artista va estudiar
Filosofia a la Universitat de Bar-
celona i a la Sorbona, de París, i
es va graduar el 2000. Va estu-
diar cant al Conservatori Nacio-
nal de Versailles, on va obtenir el
primer premi el 2008. A Roses
actuarà acompanyada per Diego
Caixedo a la guitarra elèctrica.

Finalment, a les deu de la nit,
la jornada musical es tanca amb
una proposta popular, a la plaça
Catalunya, el concurs de sarda-
nes amb la Cobla La Principal
d’Olot.

ROSES | REDACCIÓ

Música nocturna
al Castell de la
Trinitat i concert 
a l’església 

La jornada es tanca amb
un concurs de sardanes 
a la plaça Catalunya

�

CURSA DE LA DONA 
� Sortida port esportiu de Roses 
� Dia 20 de setembre
� Donatiu: 6 euros

L’ACTE

FESTIVAL 
� Ciutadella de Roses 
� Dia 22 d’agost
� Preu: a partir de 15 euros

L’ACTE
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www.gojardi.com · info@gojardi.com · 653 506 691
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• ARTICLES DE PLATJA

• JOGUINES

• REGAL INFORMAL
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c/ Pi i Sunyer, 7 - Tel. 972 150 204 - ROSES

RECENT 

OBERTURA

Dr. Fleming, 29  · ROSES  · 972 150 579
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Puig Rom, 19

Roses
972 256 733
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Guanya
un curset
de vela
Gaudeix d’una altra manera 

de les vacances

El GEN Roses i el SETMANARI DE L’ALT EMPORDÀ

sortegem un curset de vela entre els nostres lectors

Col·lecciona els cupons que publiquem amb les edicions
d’agost (dies 11, 18 i 25) i participa en aquest sorteig

Concurs fotogràfic

Si encerteu quin lloc és, 
podeu guanyar un lot de llibres

Aquesta pèrgola de la imatge és en
un punt molt transitat, pels vianants,
a Roses. Si sabeu on és, feu-nos arri-
bar la resposta amb les vostres da-
des a concurs@emporda.info. Tam-
bé podeu respondre per  cor reu or-
dinari al SETMANARI DE L’ALT EM-
PORDÀ, avinguda Salvador Dalí, 79,
17600, Figueres. Entre tots els en-

certants, sortejarem un lot de llibres
dels grans mestres de l’art català. 

Ricard Costa, guanyador
Ricard Costa Pau, de Portbou, ha es-
tat el guanyador de l’anterior con-
curs. Va encertar que era una vista
aèria de la cala Montjoi. Ha gua nyat
tres llibres de Gaudí, Dalí i Casas. Els

Participació oberta a tots els lectors
concurs@emporda.info

EMPORDÀ

a meva feina m’ha portat
aquest estiu a allotjar-
me un dia, en plena tem-

porada turística, en un hotel de
tres estrelles de Santa Margari-
da, a tercera o quarta línia de
mar.  He de reconèixer que feia
molt temps que no em passejava
per allà. Ni per la urbanització ni
per aquesta zona concreta. Ana-
va amb un equip de deu perso-
nes que no eren de Roses. I quan
m’identificaven amb aquest es-
pai com a rosinca que sóc, la ve-
ritat és que no me’n sentia gens. 

Quan parlo amb gent de fora
i els venc la població sempre
penso en els hotels, apartaments
i càmpings situats en el nucli de
Roses fins a arribar al Salatà, o
en els allotjaments de Santa
Margarida de primera línia de
mar, o en tota la zona de Canye-
lles, Almadrava, Puig Rom, Mas
Oliva. O sigui amb el que solc te-
nir un contacte més directe, amb
la cara més atractiva i suposo
que també més cara de Roses. 

Però aquest dia vaig tornar a
ser conscient que on més con-
centració de turistes hi ha i el lloc
on més diners es fan amb l’arri-
bada d’aquests és Santa Marga-
rida. No he descobert la sopa
d’all a ningú. Però em vaig sen-
tir una marciana dins el meu ter-
me municipal. És un món a part.
És una ciutat que habita dins
una altra ciutat. Els turistes que
veiem al poble són residuals, on
n’hi ha realment és allà.  A San-
ta Margarida és on vas a la plat-
ja i has de vigilar no trepitjar nin-
gú, on aparcar és una selva, on
en els descampats et trobes ca-
ravanes instal·lades (que no ca-
ben als càmpings o que es volen
estalviar diners) i on hi ha de
passar de tot, entremig de tant
de calor humà, durant aquest
mes de màxim esplendor. És la
massificació total!

Jo em pregunto: la gent que
ve, paga i viu tota aquesta aglo-
meració, amb quina sensació
marxa de Roses? Ens faran bona
propaganda? Suposo que depèn
de les expectatives i valors de ca-
dascú. 

Si faig un esforç i intento mi-
rar-ho amb bons ulls, doncs
vaja,... d’aquest negoci en depe-
nen moltíssimes famílies. Per
molts anys els solucioni la vida.
Jo en tot cas, em mantindré al
marge d’aquesta ciutat de va-
cances, i em quedaré pel centre
del poble que em dóna més pau
i tranquil·litat. 

L

L’ALTRE 
CIUTAT

Marta Gibert

martagibert_1@hotmail.com

Marinada

pot passar a recollir per la nostra re-
dacció.

Em vaig sentir una
marciana dins el meu
terme municipal. 
És un món a part. 
És una ciutat que habita
dins una altra ciutat.
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Un vídeo viral d’una noia colpejant un ànec a l’empaïtada d’ànecs 

Els Mossos d’Esquadra van detenir l’11 d’agost una veïna de Cas-

de Roses del passat diumenge ha dividit, encara més, l’opinió sobre 
la festa. L’alcaldessa ha avançat que l’any vinent es farà una con-
sulta popular vinculant sobre la seva continuïtat o no. n

telló d’Empúries que presumptament distribuïa un complement 
alimentari per aprimar-se il·legal anomenat Pura Alegría, que proce-
dia de Mèxic i ha causat problemes neurològics a set persones. n

nn

nn

Unes tradicions cada cop més polèmiques

Intercepten 4.000 pastilles tòxiques

Y

Y

LA DISCÒRDIA. D’EMPAÏTADES I CORREBOUS

‘PURA ALEGRIA’. CREMA GREIXOS AMB PESTICIDA

Un cotxe es va incendiar i va quedar del tot calcinat a l’entrada 
del poble de Siurana durant la tarda de dimecres passat, 12 d’agost. 
El vehicle es trobava aparcat a l’entrada d’un camí que hi ha prop 
del quilòmetre 376 de la carretera C-31, a tocar l’entrada del poble. 
Els Bombers van poder extingir les flames sense problemes. n

nn

Es crema un cotxe a l’entrada de Siurana

Y INCENDI. APAGAT SENSE PROBLEMES

Una àliga redueix 
l’excés de gavians 
a la zona esportiva 
de l’Escala

Redacció l L’ESCALA

MASSA GAVIANS

Una empresa especialitzada 
ha iniciat les tasques per foragitar  
de la zona esportiva i lúdica de 
l’Escala les desenes de gavians 
que s’havien instal·lat als sostres 
d’aquests equipaments. 

L’empresa va començar a tre-
ballar la setmana passada amb 
aus rapinyaires, fent volar sobre 
la zona una àliga per fer que els 
gavians deixessin d’utilitzar-la 
com a lloc d’establiment habi-
tual. En pocs dies gairebé es va 
aconseguir l’objectiu, tot i que es 
mantindrà aquest operatiu du-
rant un mes per tal de consoli-
dar  la mesura. Aquest sistema ja 
s’havia provat amb èxit a la zona 
del Club Nàutic de l’Escala i se 
suma a la campanya anual per 

reduir la població de gavians a la 
zona urbana. El regidor de Serveis 
i Medi Ambient, Robert Figueras, 
ha remarcat que l’alta concentra-
ció de gavians s’havia convertit 
en un problema que a banda de 
generar desperfectes en aquests 
equipaments, ocasionava molès-
ties materials i de tipus higiènics 
als veïns. n

L’àliga protagonista de la mesura

Dos detinguts 
per un robatori 
amb violència a 
Vilamacolum 

Redacció / ACN l ROSES

ROBATORIS VIOLENTSY

Mossos d’Esquadra de Roses 
van detenir, el dia 8 d’agost, dos 
homes com a presumptes autors 
d’un robatori amb violència i in-
timidació a Vilamacolum. Segons 
les dades facilitades als mossos, 
quatre menors s’haurien apropat 
a dos nois i, després de colpejar-
los a la cara, van robar el telèfon 
mòbil a un d’ells. Tot seguit, van 
fugir corrent del lloc dels fets. Una 
patrulla va localitzar dos dels me-
nors, que duien el telèfon robat. 
Tots dos van quedar detinguts per 
la seva suposada implicació en el 
robatori, encara que després van 
quedar en llibertat i sota la custòdia 
dels seus tutors legals. Hauran de 
comparèixer a la Fiscalia de Me-
nors quan els citin. n

nn

Y

nn

Un 8% més de visitants a L’Escala
AUGMENT. L’ESCALA DÓNA MÉS DE 25.000 INFORMACIONSY

nnL’Escala ha rebut aquest augment de visitants durant el juliol, 
segons el nombre d’usuaris atesos a les oficines de Turisme (12.178 
persones, +7,67%) i el volum de residus generats (+7,33%), un dels 
indicadors més fiables per marcar la població d’un municipi. n
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Intervenen més de 1.800 peces 
de roba falsificada a Roses

PIRATERIA. QUATRE DETINGUTS IMPUTATS PER UN DELICTE CONTRA LA PROPIETAT INDUSTRIALY

Redacció l ROSES

Els Mossos d’Esquadra i efec-
tius de la unitat d’investigació 
van dur a terme la setmana pas-
sada un operatiu contra el frau in-
dustrial a Roses. Els policies tam-
bé van comptar amb l’ajuda de 
cinc representants de marques 
oficials.
De manera simultània, els mos-
sos van entrar a sis botigues del 
centre del municipi, on sospita-
ven que s’estaven venent peces 
de roba i complements falsificats 
que es feien passar per autèntics. 
Les sospites dels policies es van 
confirmar poca estona després.

Durant els escorcolls, i amb 
l’ajuda dels representants de les 
marques, els agents van arribar a 
omplir fins a 67 bosses de mida in-
dustrial de diferents tipus de fal-
sificacions. En total, més de 1.800 
peces de roba i complements. En-

nn

tigues, quatre homes, d’entre 34 i 
56 anys, tots ells marroquins, per 
un delicte contra la propietat in-
dustrial. Ara, tots ells hauran de 
passar davant del jutge quan se’ls 
citi a declarar.  n

MARQUES FALSES. Una mostra de la roba intrevinguda pels Mossos

El dispositiu policial va 

inspeccionar, de manera 

simultània, sis botigues 

del centre històric del 

municipi

HORA NOVA

L’alcalde de Torroella de Fluvià 
rebutja adherir el poble a l’AMI

POLÍTICA. EL GRUP OPOSITOR CONSIDERA QUE NO S’HAN RESPECTAT ELS VOTS DEL 9-N Y

Redacció l TORROELLA DE FLUVIÀ

 L’adhesió proposada 

en l’últim ple pel grup 

El nostre Poble, va ser 

rebutjada pel vot de 

qualitat de l’alcalde

El passat dimarts 4 d’agost, en 
un ple extraordinari de l’Ajunta-
ment de Torroella de Fluvià, es va 
debatre la moció presentada per 
l’Agrupació d’electors El nostre 
poble, i que finalment va ser re-
butjada, per tal d’adherir l’Ajunta-
ment de Torroella de Fluvià a l’As-
sociació de Municipis per la Inde-
pendència (AMI).

El regidor Jordi Nierga Fochs, 
cap del grup municipal de l’Agru-
pació d’electors El nostre poble, 
va expressar que la moció s’havia 
presentat perquè l’Ajuntament 
s’incorporés a l’AMI i donar, ai-
xí, compliment al compromís ex-
pressat per la majoria de la gent de 
Torroella de Fluvià, Sant Tomàs 
i Vilacolum, que es van manifes-
tar de forma molt contundent a fa-
vor de la independència de Cata-

nn

lunya a la consulta del passat 9 de 
novembre de 2014, amb un resul-
tat de la votació de 200 vots pel SÍ 
SÍ (91,74 %), 9 vots pel SÍ NO i 9 vots 
pel NO. Va ser necessari el vot de 
qualitat de l’alcalde, Pere Mora-
dell, per resoldre negativament la 
votació sobre aquest punt de l’or-
dre del dia, que va ser molt ajus-
tada ja que va haver-hi un empat, 
amb 3 vots a favor dels regidors de 

l’agrupació d’electors El nostre 
poble, i tres en contra del PSC. 

Els regidors d’El nostre Poble 
van lamentar la decisió de Mora-
dell, qui per altra banda va decla-
rar  que la vila ja forma part de l’as-
sociació de municipis de Catalu-
nya. No obstant això, Torroella de 
Fluvià és dels pocs municipis de la 
comarca de l’Alt Empordà que en-
cara no s’ha adherit a l’AMI.  n

VOT DE QUALITAT. El vot de Moradell va determinar el rebuig de la moció ACN

Èxit de les noves edicions de 

la biblioplatja i el Llançà Bus

LLANÇÀ. PROMOCIÓ TURÍSTICA AMB SEGELL PROPIY

Un any més, l’àrea de Turisme 
ha posat a disposició de visitants 
i residents el servei de biblioplat-
ja a la platja del Port. Sota el con-
cepte d’una biblioteca original i 
divertida, i amb l’objetiu d’oferir 
un valor afegit a la gent que està 
a la platja, la biblioplatja facilita 
tant al visitant com al resident, la 
premsa diària, contes infantils, 
novel·les i tota la bibliografia  bà-
sica de Llançà.Aquesta és la de-
sena temporada de la biblioplatja 
a la platja del Port de Llançà. Du-
rant el juliol més de 2.000 perso-

nes han passat per la biblioplat-
ja cosa que suposa  una mitjana 
d’un centenar d’usuaris per dia. 
Aquest mes la biblioplatja  només 
obre els matins de 10 a 14h.

Per altra banda, fins al proper 30 
d’agost, el Llançà Bus circula per 
Llançà amb l’objectiu de facilitar 
l’accés dels visitants i residents a 
les platges. Durant aquesta vui-
tena temporada, l’ús del servei 
ha estat excel·lent, amb uns 3.000 
usuaris, i s’ha incrementat l’ús en 
un 10% respecte al juliol del 2014. 
El preu per viatge  és d’1€ i és  gra-
tuït per als nens, fins a 12 anys, i 
els majors de 65 anys.  n

Redacció l LLANÇÀ

nn

SOL I CULTURA. La biblioplatja de Llancà ha arribat a la desena edició HORA NOVA

tre aquests hi havia bosses de mà, 
sabatilles, banyadors, samarre-
tes, moneders, xandalls, panta-
lons, jaquetes, vestits i ulleres.

Els Mossos d’Esquadra van im-
putar els responsables de les bo-
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NO HI HA HAGUT TRASPÀS. “Les trituradores de paper van funcionar dia i nit”  À R

Cada mes gastàvem més del que 
ingressàvem i d’això en deuria fer 
15 o 20 anys. Ara hem començat a 
retallar coses. Per exemple, hem 
deixat alguna cosa de lloguer que 
no es feia servir per a res. Hem pres-
cindit de la màquina del cafè del 
casal d’avis, que costava 100 euros 
al mes, i els hem comprat una ca-
fetera perquè ens ve de 100 euros. 
Estem renunciant al contracte amb 
telèfònica, hem mirat el tema de 
la il·luminació i ara posarem leds. 
Són mesures d’estalvi que es po-
dien haver adoptat fa tres o quatre 
anys però la deixadesa ha marcat 
el dia a dia d’aquest Ajuntament 
durant molts anys.

En el moment de fer el traspàs com 

va ser la comunicació amb l’exal-

calde Lluís Lloret?

No n'hi ha hagut de traspàs. És 
més, jo fa anys que no m'hi parlo. 
Vam entrar a l'Ajuntament i vam 
trobar el despatx buit de papers, 
tot net. Durant tres setmanes la ma 
màquina de triturar documents 
va funcionar dia i nit. Vàrem tro-
bar contenidors plens de papers 
trinxats. L'anterior alcalde es de-
fensa dient que la seva gestió ha 
estat magnífica  i que ens ho ha 
deixat tot perquè ho tirem enda-
vant. En el ple, on ell està com a 

cap de l'oposició va dir que devíem 
200.000 euros de deute bancari i 
devem més d'un milió i mig del pla 
Rajoy. Després tenim tot de factu-
res del 2013 i del 2014 per pagar i 
tot això s'ha d'anar aprovant però 

sinó hi ha calers, no hi ha calers. 
A la llar d'infants encara li devem 
dos anys (130.000 euros).

Com tenen la proposta de fer consell 

locals al terme municipal?

De moment hem fet la reglamen-
tació dels consells locals.  Serien 
Bàscara, Orriols i Calabuig. Ara 
estem buscant gent i segur que 
ho tirarem endavant. Si en algun 
dels pobles no volen fer-ho doncs 
que no ho facin, però després que 
no es queixin. Amb aquesta mesu-
ra volem apropar la gestió diària a 
la ciutadania.

 Una de les promeses electorals va 

ser que els veïns es pronuciarien 

en una consulta popular per deci-

dir el sou de l’alcalde. Per quan ho 

tenen previst?

La consulta refendària l’hauríem 
de fer per les lleis catalanes que la 
sostenen però totes dues són al Tri-
bunal Constitucional. Buscarem 
una solució i la idea serà fer-ho el 
27-S aprofitant que la gent vindrà 
a votar per les eleccions al Parla-
ment de Catalunya. Teòricament 
no podem disposar de cens per fer 
això, però a la gent que vingui a 
votar els direm que es poden dirigir 
a una altra taula instal·lada al punt 
de votació. Allà podran donar nom 
i cognoms i pronunciar-se. Tot i no 
ser una consulta vinculant nosal-
tres la donarem com a tal.

Com  plantejaran en aquesta con-

sulta la retribució de l’alcalde?

 Farem dues propostes. El salari 
mínim interprofessional i l'altra 

és la que recomana l'Associació de 
Municipis, que és el doble. Una està 
al voltant dels 9.500 euros bruts a 
l'any i l'altra sobre els 19.000.

Quant cobrava l'anterior alcalde?

Ell cobrava 2.200 euros bruts 
mensuals. Això són entre 30.000 
o 32.000 euros a l'any. Nosaltres en 
campanya electoral ja vam dir que 
trobàvem exagerat que un alcalde 
d'un municipi com aquest pogués 

Y  ve de la pàgina anterior

El mesos d’estiu és 

convenient controlar les 

plagues i les males herbes 

al jardí, utilitzant fi tosani-
taris que siguin respec-
tuosos amb les abelles i 

altres insectes útils.

Control de plagues 
i males herbes

Y
ENTREVISTA NARCÍS SAURINA. ALCALDE DE BÀSCARA

cobrar això. Creiem que si la feina 
es fa bé no cal fer 40 hores a la set-
mana. Val a dir, però, que nosaltres 
al principi d’entrar a l’Ajuntament 
ens hi havíem tirat 80 hores a la 
setmana. Encara tardarem fins a 
finals d’any per resoldre els temes 
que van quedar embolicats. n

Y UNIÓ DEMOCRÀTICA DE CATALUNYA 

La número 2 de Junts pel Sí, 
Carme Forcadell, va visitar 
aquest diumenge, 16 d’agost , 
els municipis de Llançà i Ca-
daqués, a l’Alt Empordà, amb 
l’objectiu de continuar sumant 
candidats i arribar a la xifra dels 
40.000. Durant tota la jornada, 
Forcadell ha estat acompanya-
da per la número 2 per Girona, 
Anna Caula n

nn

Forcadell i Caula 

buscant candidats per 

l’Alt Empordà

Y JUNTS PEL SÍ

Xavier Dilmé, cap de llista nn

Dilmé demana 

actuacions contra els 

venedors il·legals

d’Unió per Girona a les elecci-
ons al Parlament, ha demanat 
des de Roses que les administra-
cions competents actuïn sobre 
el top manta per evitar la de-
saparició del petit comerç, així 
com la mala imatge que s’ofereix 
als turistes. Dilmé es va reunir 
divendres amb comerciants de 
Santa Margarida  n

QUE L’ALCALDE COBRI EL SALARI 

MÍNIM I ALLÒ QUE RECOMANA 

L’ASSOCIACIÓ DE MUNICIPIS

CONSULTA PEL SOUY

“ HEM FET LA REGLAMENTACIÓ 

I ARA ESTEM BUSCANT GENT 

PELS TRES POBLES

CONSELLS LOCALSY
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nt nnROSES. Dins els actes de la festa major, l’Ajuntament de Roses, de mans de la 

seva alcaldessa, Montse Mindan, va entregar dissabte la Dracma de Plata a per-
sones importants del municipi que han estat “transmissores dels valors del car-
naval”. En concret, el reconeixement ha estat per a Narcisa Cusí, Siseta; Maria 
Àngels Foraster; Olga Pujol; Miquel Fonolleras, Regalat; Alfons Magester, i Josep 
Calvet, “per la inestimable dedicació i esforç en engrandir la festa més impor-
tant i participativa de Roses, el carnaval”, segons paraules de Mindan, que va 
destacar també que “el lliurament de la Dracma de Plata a cadascuna d’aquestes 
persones és el reconeixement a la seva dedicació per la festa de disfresses més 
gran, però sobretot és un reconeixement al fet que van treballar en pro del car-
naval en una època en què, precisament no va ser gens fàcil fer-ho”.n

AUTORS COM JOSEP PLA, PERE TEIXIDOR I RICARD GUANTER HO HAN REFLECTIT ALS SEUS ESCRITSSOCIETAT

LA TERTÚLIA. Una imatge de l’Arxiu Rubaudonadeu amb veïns de Roses fent-la petar a la porta de casa a finals del segle XIX BFC

Roses entrega la Dracma de Plata als 

“transmissors dels valors del carnaval” 

Josep M. Bernils l FIGUERES

Treure la cadira 
al carrer per sufocar 
la calor i xerrar amb els 
veïns és un hàbit que 
les noves generacions 
i els canvis socials han 
abandonat

Parar la fresca a l’estiu,

J
osep Pla va escriure l’any 
1971, al llibre Les hores que 
“a l’estiu, la fresca es para en 

els pobles del nostre país al peu 
de la porta”. Unes quantes dèca-
des més tard aquest costum es 
troba gairebé en desús o bé és un 
hàbit que ha estat substituït. Ara, 
a l’estiu, com a l’hivern, hi ha qui 
es queda a casa mirant la televi-
sió o qui no abandona el mòbil 
o el portàtil, però també és cert 
que de juny a mitjan setembre és 
l’època de l’any on s’acostuma a 
sortir més, sigui per anar a sopar 
o a prendre una copa, per escol-
tar música, fer una passejada vo-
ra mar o veure una pel·lícula en 
alguna de les sessions de cinema 
a la fresca que encara s’organit-
zen recordant vells temps.

En alguns barris de Figueres i, 
sobretot, en molts pobles de l’in-
terior –a la costa és gairebé im-
possible– hi ha qui encara manté 
aquest vell costum d’anar a pa-
rar la fresca a les nits d’estius, pe-
rò cada cop va a menys i els qui 
ho fan solen ser gent gran. Sen-
zil lament es tracta de baixar 
amb una cadira al carrer i gau-
dir d’uns quants graus de tem-
peratura menys que a casa –ai-
xò, evidentment, comptant que 
no es disposi d’aire condicionat– 
i aplegar-se uns quants veïns tot 
fent rotllana, xerrant de qualse-
vol cosa fins que la son crida a 
anar cap al llit.

Les noves generacions difícil-
ment faran tertúlia vora casa. 
Preferiran anar a fer un tomb, 
prendre una copa o quedar-se 
tranquil·lament a l’habitació de 
casa “xerrant” per WhatsApp o 
Facebook. Els seus pares, si no 
han decidit sortir, també han 
perdut aquest hàbit. Prefereixen 
veure algun programa de televi-
sió còmodament estirats al sofà 
si és que no han començat, tam-

un costum que desapareix
glada. Altres veien de portar els 
més menuts al llit”.

Guanter, que de ben petit ja de-
via ser un gran observador, relata 
que “en la colla que parava la fres-
ca sempre hi havia el contempla-
tiu que s’entusiasmava mirant, 
panxa enlaire, la volta del cel total-
ment cosida de puntets brillants” 
mentre que “els altres es lliuraven 
totalment a la xerrameca. Com 
que gairebé tot el veïnat era a fora, 
assaborint la fresqueta de la nit, 
no hi havia perill de molestar nin-
gú. Per tant, no era necessari con-
trolar els decibels de la veu. El sol 
perill era que, si es parlava massa 
fort, no es despertessin les criatu-
res que ja eren a dormir”.

Amb el pas dels anys, i de les dè-
cades, els diàlegs dels que prenen 
la fresca han anat variant. La veïna 
del Poblenou reconeix que “par-
lem de tafaneries del barri o d’allò 
que hem vist al Salvame, d’algu-
na cosa que cuinem o de la vida 
que porten els nostres fills i néts... 
De política, poc, només quan hi 
ha alguna cosa que ens crida molt 
l’atenció. Ara, amb això de la in-
dependència, no volem entrar en 
polèmica perquè que hi ha parti-
daris i contraris. ”

Guanter escrivia que als estius 
de la seva infantesa –és a dir als 
anys 30 i 40 del segle passat– els es-
calencs parlaven “dels fills, de l’es-
cola, dels nous mestres que vin-
drien el proper curs, dels vestits 
estrenats o per estrenar, dels fes-
tejos, que aquella noia o aquella 
altra havien trobat un xicot d’una 
casa molt rica, dels propers casa-
ments, d’aquell que s’havia hagut 
de fer de pressa i corrents per ha-
ver fet Pasqua abans del Ram, que 
tal parella havia renyit... O tam-
bé es parlava de l’Ajuntament, de 
les coses que no feia o feia mala-
ment, del mal estat dels carrers i 
camins, dels impostos, del fet que 
amb  l’arribada dels estiuejants 
els preus s’apujarien...”.  n

bé, a estar enganxats a les xar-
xes socials. L’opció, per tant, de 
prendre la fresca al carrer queda 
per als avis.

Pere Teixidor i Elies (Figueres, 
1892 – 1981) va ser un dinamitza-
dor teatral, tant per la seva faceta 
d’escriptor d’obres com la d’ac-
tor i fins i tot de productor arreu 
de Catalunya. També va escriure 
alguna cosa de prosa, però el seu 
darrer volum, que portava per tí-
tol Figueres anecdòtica segle XX 
i va ser publicat l’any 1978, era 
un compendi sobre els fets his-
tòrics, els personatges i els cos-
tums i tradicions de la ciutat. Ex-
plicant com passaven l’estiu els 
figuerencs de la primera meitat 
del segle passat, recordava les re-
vetlles a la Rambla tot i advertir 
que “havent sopat, els més pací-
fics treien cadires davant de casa 
seva i així, fent tertúlia i criticant 
a tot bitxo vivent, prenien la fres-
ca fins a la d’hora d’anar a jóc”.

“Aquí havíem arribat a ser més 
d’una vintena de persones i ara, 
ja veus, no arribem ni a mitja dot-
zena. I a totes les cantonades era 
igual”, em comenta una veïna del 
Poblenou de Figueres que enca-
ra intenta mantenir aquest cos-
tum. Lluny queden aquelles rot-
llanes, fins i tot al mig del carrer, 
quan pel barri, a partir de deter-
minada hora de la nit, no passa-
ven ni un sol cotxe. Ara han d’es-
tar en alguna plaça o parc.

UNA DESCRIPCIÓ LITERÀRIA. Un dels 
autors locals que millor descriu 
aquest fenomen és  Ricard Guan-
ter i Flaquer (L’Escala, 1932-2012) 
en un dels seus escrits sobre cos-
tums i tradicions del seu poble, 
on sovint imita l’estil de Josep 
Pla per fer les descripcions de la 
vida d’un municipi mariner. En 
aquests sentit recordava, en un 
treball publicant a la revista L’es-
calenc del mes de juliol del 2002, 
que “aquestes tertúlies de car-

rer s’iniciaven quan arribaven 
les primeres calors estiuenques. 
Abans no es coneixia l’aire condi-
cionat i ni tan sols els ventiladors. 
A dins les cases no s’hi estava mas-
sa bé, tot i que les gruixudes parets 
amb què eren bastides apaivaga-
ven molt la calor del seu interior. 
No hi circulava l’aire llevat de les 
que donaven a dos carrers”. 

Afegeix que “els llums de les ca-
ses s’anaven apagant. Del seu in-
terior anava sortint gent proveï-
da, a la majoria, de cadires de bal-
ca i els que no en tenien s’asseien 
al cim d’un soc o a la vorera si és 
que en aquell carrer n’hi havia. 
Així s’anaven fent els diferents 
grups en molts carrers de l’Es-
cala. Ja s’havia fet fosc. Els llums 
de la vila, f lacs i escassos, ens fe-
ien només claror per veure’ns. 
Les últimes persones en incor-
porar-se a la rotlla eren les mes-
tresses de casa, que no feien fins 
que no tinguessin la cuina arre-
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LA PLAÇA CATALUNYA ES CONVERTEIX EN UN GRAN MAR D’ESCUMA BLANCA GRÀCIES A LA COMPANYIA ELS FARSANTS

AUDICIÓ I BALLADA DE SARDANES A CÀRREC DE LA PRINCIPAL DE L’ESCALA

FESTA DE L’ESCUMA PER A PETITS I GRANS AL PATI DE L’ESCOLA 

nnRoses va tancar diumenge la celebració de la seva festa major, que va durar vuit dies i va acollir un programa farcit d’activitats per a tota la família. A banda dels populars concerts 
de les Barraques i les travessies de natació, va tenir un gran èxit la Festa de l’Escuma que, amb l’espectacle Bugada en sol major de la companyia Els Farsants, va tornar a convertir la 
plaça Catalunya en un gran mar d’escuma blanca.n

nnL’humorista i músic Quim Vila va inaugurar divendres la festa major de Vilanant i Tara-
vaus, que va durar tres dies i que va continuar dissabte, a les 6 de la tarda, amb una ballada 
de sardanes a càrrec de La Principal de l’Escala al local social.n

nnRiumors va encetar ahir, dilluns, el seu programa de festa major, que va començar a les 
12 del migdia amb l’oici solemne amb acompanyament de la coral Veus Blanques de Vila-
sacra. A la tarda, els més menuts es van poder remullar a la Festa de l’Escuma.n

ACTUACIONS DE COLLES DE L’EMPORDÀCASTELLS
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LA COLLA CASTELLERA DE FIGUERES. A la festa major de Roses

La colla castellera de Figueres i els Vailets de l’Empordà, 
protagonistes de les festes majors d’estiu

E 
ls castells són sens dub-

te un dels símbols de les 

festes i els actes tradi-

cionals a Catalunya. I ho són 

també aquests dies en el gran 

nombre de festes majors d’es-

tiu que esquitxen el territori. 

En la festa major de Roses, per 

exemple, la colla castellera de 

Figueres va fer una actua-

ció única al costat de la co-

lla Vailets de l’Empordà, que 

va començar amb tres pilars 

de quatre. Els de la camisa li-

la van portar a la plaça tres 

castells de set pisos, dos dels 

quals _el 3 de 7 amb agulla i 

el 4 de 7 amb agulla_ eren de 

complexitat alta, i van anar 

acompanyats per un 4 de 7. 

Cal remarcar la dificultat dels 

castells de gamma alta de 7, 

a causa d’una baixa a pis de 

terços, que es va poder suplir 

perfectament amb una no-

va incorporació. A més, es va 

estrenar també una baixa a 

l’agulla del 4, i una terça al 4 

de 7. L’actuació lila es va aca-

bar amb dos pilars de 5 simul-

tanis, i un pilar de dol.

Els Vailets de l’Empordà, per 

la seva banda, van fer tres pi-

lars de quatre, un 3 de 6 aixe-

cat per sota, un 4 de 7, un 3 de 

7 i un vano de 5 per acabar. 

D’aquesta manera, la colla de 

Castelló d’Empúries va fer la 

seva millor actuació amb el 

que porten de temporada, i va 

sortir de Roses amb la moral 

Figueres i Castelló d’Em-
púries fan el cim

ben alta per encarar el tram 

final. A la festa major de Cas-

telló d’Empúries els Vailets de 

l’Empordà també van fer una 

bona actuació, acompanyats  

dels Castellers de l’Alt Mares-

me i un gran nombre de pú-

blic a la plaça que els van vo-

ler seguir. L’actuació castelle-

ra de Castelló d’Empúries va 

començar amb tres pilars de 

quatre dels amfitrions i per 

acabar, un pilar de quatre al 

balcó del consistori on l’alcal-

dessa, acompanyada de tres 

castellers, van aixecar  l’anxe-

neta i el terç del pilar fins dins 

del balcó. n
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SENSE PREMI. González no va poder repetir l’èxit que sí va tenir a Bakú (foto) HNPARTICIPACIÓ. La prova va congregar nedadors nacionals i estrangers GEN ROSES
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Èxit participatiu al Port de la Selva Manuel Valles, sorpresa a Figueres

NATACIÓ. LA TRAVESSA DE NATACIÓ VA REUNIR 111 NEDADORS ESCACS. EL MI FRANCÈS LIDERA L’OBERT AMB ELS FAVORITSY Y

El dissabte 1 d’agost, el CN Port El mestre internacional fran-
de la Selva va organitzar la sise-
na edició de la seva travessia de 
natació. La prova, que s’impulsa 
amb la col·laboració de l’Associ-

cès Manuel Valles és el factor 
sorpresa de l’Obert Internacio-
nal d’escacs de Figueres Miquel 
Mas,  després de situar-se al grup 

ació de Restauració i Comerç del 
poble, SALAsalut i Vins del Port, 
va estar dominada en categoria 
màster per Jaume Camí, mentre 
que Agustí Planas va aconseguir 
el triomf en infantils. En total, hi 
van participar 111 nedadors. n

capdavanter juntament amb els 
grans mestres Axel Bachmann, 
Levan Aroshidze i Miguel Muñoz. 
En el grup B, per la seva banda, el 
domini en solitari és del francès 
Jean-Yves Salieu. La competició 
figuerenca finalitza avui. n

Redacció l PORT DE LA SELVA  Redacció l FIGUERES  

nn nn

Surià Bicis, a la 1a 
Purito Andorra

CICLISMEY

nnDiumenge, 9 d’agost, els 
ciclistes de l’equip Surià Bi-
cis Núria Surià i David Martí 
van participar a la volta llarga 
–145 quilòmetres i 5.200 me-
tres de desnivell positiu– de 
la primera edició de la Purito 
Andorra, un recorregut que 
esdevindrà l’onzena etapa de 
la Vuelta d’enguany. n

Joel González es queda ben a 
prop de les medalles a Rússia

TAEKWONDO. GRAND PRIX DE MOSCOUY

Redacció l MOSCOU

El del Tae Sport no 

va culminar una de 

les seves cèlebres 

remuntades i va caure 

contra el campió Kim

El taekwondista figuerenc Jo-
el González no va poder superar 
els quarts de final del Grand Prix 
de Moscou després de perdre un 
combat molt renyit contra el co-
reà Hun Kim, qui finalment es va 
proclamar campió de la prova in-
ternacional en la categoria olím-
pica de -68 kg. El del Tae Sport es 
va quedar ben a prop de les semi-
finals i només un punt d’or –els àr-
bitres van donar com a bo un cop 
de puny– va evitar una nova re-
muntada èpica de l’altemporda-
nès i el seu pas a la propera ron-
da (5-6).  

“Content pels combats, no tant 
pel resultat. En aquests nivells, 
cada combat és un món”, va pilu-

nn

ar González al seu compte perso-
nal de Twitter, conscient que se li 
escapava una bona oportunitat 
per assolir un botí de punts que 
l’aproximés als Jocs Olímpics de 
Rio del proper any. 

Abans de caure amb Kim, el ta-
ekwondista local, l’espanyol mi-
llor classificat durant l’esdeveni-
ment, havia superat en els setzens  
l’australià Thomas Auger (14-8) 
i en els vuitens l’estatunidenc 
Mark Lopez (16-9). n

EL COREÀ KIM, BOTXÍ D’EN JOEL, 

ES VA IMPOSAR A LA FINAL AL 

SEU COMPATRIOTA LEE

DERROTA AMB EL CAMPIÓY

MALGRAT ANAR A REMOLC, EL 

FIGUERENC VA ESTAR MOLT A 

PROP DE LA REMUNTADA

PUNT D’ORY

VENCEDORS. Camí i Planas es van imposar a la prova selvatana SALASALUT DUEL. Imatge de la partida entre dos dels favorits: Valles i Bachmann ÀNGEL REYNAL

La Travessia de Roses aplega 

més de 200 participants

NATACIÓ. MÉS NEDADORS RESPECTE A L’ANY PASSATY

La 79a edició de la Travessia 
de Roses va desafiar els mals au-
guris meteorològics i va congre-
gar a la platja de la Perola un total 
de 215 participants, que es van 
repartir entre les dues competi-
cions existents: la prova de dis-
tància curta –750 metres–, en 
què van nedar els alevins nas-
cuts l’any 2003 o posteriors, i la 
travessia llarga de 1.500 metres 

i que va comptar amb la presèn-
cia de més de 180 nedadors naci-
onals i internacionals, una xifra 
superior a la registrada en l’edi-
ció anterior.

Des del punt de vista mera-
ment esportiu, Ivan Batalla (CN 
Sant Andreu) i Mar Xiang (CN 
Calella) es van imposar en la ca-
tegoria aleví, mentre que Héctor 
Gómez (ADN Rivas) i Txell Font 
(GEiEG) van ser els més ràpids en 
la disciplina absoluta. n

Redacció l ROSES
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ARAGIRONA

EL VÍDEO D'UNA NOIA UTILITZANT UN ÀNEC COM ARMA A L'EMPAITADA DE ROSES ES FA VIRAL

L'entitat "Animal Rescue España" amb seu a Madrid, ha denunciat a través de la
seva pàgina de Facebook l'empaitada d'ànecs que se celebra anualment a la Festa
Major de Roses (Alt Empordà) publicant imatges d'ahir. 
El vídeo, que porta més de 2.000 visualitzacions i l'han compartit més d'un
centenar de persones, s'hi pot veure una jove que arrossega l'animal per les
potes i que fins i tot arriba a utilitzarlo com a arma contra el càmera que l'està
enregistrant. 

Les imatges han generat una gran indignació a la xarxa i ràpidament s'ha iniciat
una petició a "Change.org" perquè l'Ajuntament de Roses es plantegi la retirada
definitiva de la polèmica activitat. 

De moment la denúncia virtual s'ha proposat recollir 2.500 signatures i ja en
porta 2.270. En el text s'explica que l'empaitada genera "danys psíquics" en els
animals ja que els produeix "ansietat i por", arribant a poder "vulnerar la Llei de
Protecció dels Animals". 

 [embedded content]
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VILA DE ROSES

L’EMPAITADA D’ÀNECS DE ROSES ÉS UNA TRADICIÓ QUE S’HA CONVERTIT EN TOT UN ESPECTACLE
MEDIÀTIC

 Milers de persones assisteixen a l’empaitada d’ànecs a Roses que es va celebrar
enmig de manifestacions de protestaJoves animalistes van haver de ser
desatllojats de la carpa on portavan la seva protesta en contra de l'empaitada
d'ànecsLa major assistència de periodistes de diferents mitjans de comunicació
durant la Festa Major de Roses no es dóna durant l’acte d’entrega del Dracma,
les Travessies de Natació o la diada castellera. No. Venen durant la celebració de
la centenària tradició de l’empaitada d’ànecs. Els darrers anys, durant aquest acte
que consisteix en llençar 50 ànecs al mar per ser agafats pels banyistes i rebre
un premi a canvi, s’ha convertit en tot un espectacle mediàtic arran de les
protestes que porten a terme diferents associacions animalistes i persones, que
a nivell particular enguany “volem aturar l’empaitada d’ànecs i les festes amb
maltractament animal, i per això hem llençat una petició a través de Change.org, i
que en dos dies hem aconseguit 2.000 signatures” va dir la Magda Pujol, una de
les impulsores d’aquesta campanya per demanar la supressió d’espectacles amb
animals a Roses.Joan Prats, membre de l’Associació D’amics i Tradicions de la
Festa Major de Roses es prendre aquesta nova protesta per part dels animalistes
amb ironia a l’afirmar que “ells (referintse als manifestants) també entren ja
dintre de la tradició, com cada any es denuncien, i com cada any ho tenim tot en
regla el jutge ens donarà la raó. Ja portem quinze anys així, i per això els
animalistes també s’han convertit en una tradició de l’empaitada d’ànecs”, va
assegurar Prats.La manifestació de protesta tenia el permís corresponent per
portar a terme el seu acte i tot es desenvolupava dins la ‘normalitat’ dels darrers
anys fins que quatre joves, tres noies i un noi es van fica dins la carà on
netejaven els ànecs amb aigua escridassant als organitzadors, fins que van haver
de se desallotjats i identificats pel Mossos d’Esquadra, ja que els intents de la
presidenta de l’Associació Animalista Girona, Natàlia Ricart, perquè marxessin van
resultar infructuosos.Davant d’aquest nou acte de protesta dels animalistes
l’alcaldessa de Roses, Montse Mindan va afirmar que “aquesta és una activitat
que està inclosa en el programa de la Festa de Roses que compleix tots els
requisits i permisos i que fins al mes de febrer va sortir una sentència favorable
per poder fer l’activitat com l’estan desenvolupant ara, i mentre no es digui el
contrari tindrà la llicència municipal”, tot i que Mindan va ratificar la voluntat de
l’Ajuntament de Roses, “davant que cada vegada està provocant més reaccions
en contra, de saber que pensa el poble al respecta, i per tant s’ha plantejat la
possibilitat de realitzar l’any que ve una consulta seva idea de fer una consulta
que serà vinculant, es farà l’opció que decideixi la ciutadania”.Detractors i a favor
de l'empaitada entre els grups de l’oposició de l'Ajuntament de RosesEntre els
milers de persones que hi havia a la platja de La Punta per veure l’empaitada
d’ànecs estava el portaveu d’ERC a l’Ajuntament de Roses, Joan Plana, el qual va
manifestar que “aquests tipus d’activitats amb animals no encaixen amb el model
de ciutat moderna i puntera del segle XXI amb polítiques educadores i de
transmissió de valors que a nosaltres ens agradaria”, tot i això, Plana està
d’acord que “és una tradició centenària es propietat dels rosincs, i per tant, la
millor manera per determinar si els rosincs volen continuar fentla és a través
d’una consulta, però una consulta amb urnes no telèfonica”.Per la seva banda, el
portaveu de Ciutadans, José Manuel Alvarez, que també era a la platja es va
mostrar a favor que “l’empaitada continuï portantse a terme, perquè és una
tradició centenària, que cada cop ha anat millorant, es cuiden cada vegada millor
als animals i perquè hi ha persones que tenen cura de que els ànecs no tinguin
aquest patiment que diuen algunes persones que tenen”, i per tant, va afegir que
“si es fa tot correctament i amb els permisos adients hauria de
continuar”.Comparteix això:GoogleFacebookTwitterLinkedInPinterestVila de
RosesLike this:M'agrada S'està carregant...Relacionats
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VILA DE ROSES

LLUÍS PUIGBERT HO ACONSEGUEIX. FA ROSESHONDARRIBIA EN BICICLETA EN NOMÉS 3 DIES

 Lluís Puigbert cobreix més de 700 km pujant més d’una quinzena de ports,
alguns de categoria especial, per assolir el seu objectiuLluís Puigbert aconsegueix
el repte d'anar en bicicleta de Roses a Hondarribia en 3 diesDe nit, amb pluja,
boira, fred i sí, també sol, és com ha hagut de fer Lluís Puigbert, del Club Ciclista
Roses, els 702 km, per assolir ahir el seu objectiu, que no ha estat altre que
recórrer en tres dies la distància que separa Roses d’Hondarribia en bicicleta en
només tres dies.Un repte que va començar ara fa dos anys com una broma,
quan el mateix Puigbert, acompanyat dels rosincs Toni Valenzuela i Mario Rabell,
van ferho en 4 dies. Llavors va ser quan entre ells van comentar que inclòs es
podria rebaixar un dia, i ferho en 3.Riures pel comentari expressat entre
aquests tres ciclistes del Club de Roses, i ahir es va quedar. Però Lluís, esportista
de tota la vida, se’l va guardar dins el seu cap com un repte a assolir. Ho faria.
No sabia, però ho faria.I dos anys després de cobrir RosesHondarribia en quatre
dies ha estat el moment de complir un objectiu que va sortir d’un comentari
expressat entre rialles.I ahir, després de recórrer els 180 km de la tercera i
darrera etapa de la seva aventura, distància que separa la població francesa
d’Argelés Gazost de la capital del Pais Basc, Hondarribia, ho va aconseguir.Una
tercera jornada que ha estat “en la que més he gaudit, perquè he tingut sol i bon
temps i això m’ha fet gaudir d’anar en bicicleta, perquè no és el mateix pujar
ports amb sol, que amb pluja, boira i fred”, va dir Lluís Puigbert a la seva arribada
a Hondarribia.El ciclista del Club de Roses va voler agrair “a en Kiku (Francesc
Ferrer de Telecomunicacions Ferrer de Roses) i la meva dona l’assistència que
m’han donat durant aquests tres dies, sinó no hagués estat possible ferho”.La
primera etapa, la de divendres, va fer 314 km de Roses a Vielha, la meitat del
recorregut de nit. La segona etapa, de 208 km, va pujar quatre ports del Tour
de França, dos d’ells de categoria especial, per anar de Vielha a Argelés Gazost
(França). I ahir 180 quilòmetres sortint des de França per arribar a Hondarribia
tres dies dies després d’haver sortit de Roses. Chapeau!Demà, prova de vestuari
per a la sèria Joc de TronsDemà dimarts en Lluís Puigbert passarà d’haver assolit
un repte esportiu personal a endinsarse en el món del cinema, ja que va ser
seleccionat entre els més de 5.000 aspirants que es van presentar al càsting per
sortir com a figurant a l’exitosa sèrie de TV, Jocs de Trons. Comparteix
això:GoogleFacebookTwitterLinkedInPinterestVila de RosesLike this:M'agrada
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VILA DE ROSES

OLVIDO I REINCIDENTES TANQUEN ELS CONCERTS DE LES BARRAQUES DE ROSES QUE… 'NI FU NI FA'

 El cartell de concerts de les Barraques de Roses no ha satisfets als barraquers
Gent a les Barraques de RosesEl rock metal d’Olvido, el punk de Reincidentes i el
funk electrònic de Radical Animal Beat, grups programats per a l’última nit de
concert a les Barraques de Roses no ha deixat a ningú satisfet. Al menys és el
que es pot treure de l’opinió de la majoria de representants de les colles de
Carnaval que han disposat enguany d’una barraca al recinte firal de l’antic
càmping Bahía, durant la Festa Major de Roses. “La gent marxava, no volia estar
sopant amb aquesta música, el que la gent vol és música de festa, de ballar, de
patxanga”, va dir un dels barraquers, que en la seva majoria va criticar el cartell
de concerts, “els únics que es poden salvar són els tres DJ, que van posar la
música que la gent vol sentir, i Banana Beach, que ho van fer molt bé”, han
coincidit a dir.La música és el principal reclam per atraure gent al recinte firal, “i es
quedi a sopar i a beure, però enguany segur que hem fet menys caixa que l’any
passat perquè el cartell d’enguany ha estat més fluix que l’any passat, quan van
venir grups que arrosseguen molt gent, com Hotel Cochambre i ja no parlem de
Mago de Oz”, va assenyalar un altre barraquer, “per dir que enguany les
Barraques ni fu ni fa, quan paguem als proveïdors veurem que la caixa no ha
estat bona, potser ens equivoquem, però no ho crec”.Comparteix
això:GoogleFacebookTwitterLinkedInPinterestVila de RosesLike this:M'agrada
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VILA DE ROSES

EL CASTELLS DE FOCS I I EL GRUP APACHE CLOUEN A ROSES 8 DIES ATAPEÏTS D’ACTES DE FESTA MAJOR

 Una Festa Major de Roses que ha estat atapeïda d’actes culturals, esportius,
lúdics musicals, infantils, tradicionals i polèmics El grup Apache va brindar un gran
final de Festa Major amb la seva proposta musicalA les deu de la nit i 8 dies
d’iniciarse la Festa Major de Roses sortien des de la platja Nova els primers focs
artificials que anunciaven que la setmana gran de Roses estava a punt de cloure.
Actes culturals com les visites guiades al Castell de la Trinitat o la diada castellera,
actes esportius com les travessies de Natació o els partits de futbol dels clubs de
la Vila, actes lúdics, com anar a fer un toc o bé sopar a les Barraques, actes
musicals com els concerts que es van programar a les mateixes Barraques
mentre es feia el toc o es sopava, actes infantils, com la Festa de l’Escuma; i
actes tradicionals, com la Trobada Gegantera o la Festa de les Cucanyes, i actes
també tradicionals i polèmics com el Correbous i l’Empaitada d’ànecs... Tot això
s’ha acabat.I es va acabar amb una bona cirereta. La que va posar el grup de
Màlaga, Apache, que va oferir un gran espectacle musical, tant bon punt van
acabar els focs, que van fer gaudir, i de valent, a les milers de persones que hi
havia entre el passeig marítim i l’Avinguda de Rhode.Sí, la Festa Major de Roses
2015 s’ha acabat... Però l’any que ve, més, i millor.Comparteix
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ÚLTIMA HORA: A CAUSA DE LA PLUJA LES FIRES DE LES BARRAQUES HI SERAN DEMÀ, DIMARTS, A PREUS
POPULARS

 Tothom que vulgui podrà gaudir de qualsevol atracció de les Fires de les
Barraques de Roses al preu d’1 euro i 50 cèntimsLes Fires de la Festa Major de
Roses a preus popularsLa presidenta de Firaires i Artesans de l'Empordà, Rosa
Laurador, entitat que cada any ve al recinte firal de l’antic càmping Bahía, on se
celebren les Barraques, durant la Festa Major de Roses, s’ha posat en contacte
amb viladeroses.cat per comunicar que com cada any les atraccions de les fires
tindran un preu popular.El dia previst per gaudir de qualsevol de les fires al preu
d’1 euro 50 cèntims era avui, “però a causa de la pluja hem ajornat aquest dia de
preus populars a demà, perquè que els rosincs i rosinques gaudeixen de les
atraccions a preus molt econòmics”, ha afirmat Laurador.Així, que si la
climatologia ho permet, demà dimarts, es podrà gaudir d’aquest dia avantatjós a
preus populars per gaudir de les atraccions de les Fires.Comparteix
això:GoogleFacebookTwitterLinkedInPinterestVila de RosesLike this:M'agrada
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MÉS TRADICIÓ A LA FESTA MAJOR DE ROSES, LA FESTA DE LES CUCANYES

 Petits i grans van jugar a les Cucanyes, és a dir, travessar un tronc de fusta ple
de greix per obtenir premiCau a l'aigua, sí, però amb la banderola a la màTot
seguit de l’entrega de premis de la 30ª edició de la Travessia Local de Natació es
va celebrar una altra activitat que també és tota una tradició de la Festa Major de
Roses, la Festa de les Cucanyes, que se celebra en un dels espigons de la Riera
Ginjolers.Mainada i joves van voler provar si eren capaços de travessar un d’uns
deu metres de llargada, ple de greix tot ell, per agafar la banderola que hi havia a
la punta, abans de caure a l’aigua. Som molt pocs els que ho aconsegueixen, ja
que no és un objectiu fàcil en quan els peus prenen contacte amb el greix del
tronc. La probabilitat de relliscar i caure al mar és molt alta.En un dels troncs
participaven els més petits, de fins a 12 anys, i en l’altre I com sempre hi havien
dos troncs, en el que en un participava la mainada fins a 12 anys, i en l’altre a
partir dels 13 anys fins als 100. Els que tenien 101 ja no els deixaven participar,
o si?Tots els participants podien repetir torn per si al primer no ho aconseguien.
Per això, en el pal van haver de posar més greix, ja que de tants intents els pals
quedaven ben nets.Els afortunats que aconseguien agafar la banderola tenien
com a regal un pollastre a l’ast.Comparteix
això:GoogleFacebookTwitterLinkedInPinterestVila de RosesLike this:M'agrada
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CANAL DIGITAL

EL VÍDEO D'UNA NOIA CLAVANT UN COP A UN ÀNEC EN L'EMPAITADA DE ROSES INDIGNA LA XARXA

MALTRATO EN LOS PATOS A LA MAR 2015  
Medio centenar de patos son lanzados al mar para ser perseguidos y capturados
por el gentío a nado. Esto les genera estrés, hemorragias internas, dolor, miedo
y sufrimiento. Esta brutalidad ocurre en Roses (Girona) y cada vez más vecinos
se oponen.Comparte si quieres acabar con festejos crueles como este. Síguenos
en Animal Rescue EspañaVídeo: Tan Tam 
Posted by Animal Rescue España on diumenge, 16 / agost / 2015   L'entitat
Animal Rescue España ha denunciat a través del seu Facebook l'empaitada
d'ànecs a Roses que se celebra cada any durant la festa major del municipi. En
l'escrit, l'associació assegura que els animals pateixen estrès, hemorràgies,
internes, por i patiment i demana que s'acabi amb aquesta "brutalitat". 
La publicació va acompanyada d'un vídeo que ja han compartit més de 300
persones i en què si pot veure una noia arrossegant l'animal per les potes i
copejantlo contra una càmera que l'està enregistrant. 

Les imatges han fet que la petició a " Change.org " perquè l'Ajuntament de
Roses prohibeixi aquesta polèmica activitat hagi rebut més de 2.000 suports.
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EMPAITADA D'ÀNECS A ROSES AMB PRESÈNCIA POLICIAL

 L'empaitada d'ànecs d'aquest any ha viscut un moment de tensió entre alguns
manifestants animalistes i la policia. Els Mossos d'Esquadra han hagut d'expulsar
de la sorra de la platja de la punta a quatre manifestants que s'havien separat
del grup i entorpien la neteja dels ànecs per part de l’organització. La guàrdia civil
també va estar present a la festa revisant que tots els permisos estiguessin en
regla.La polèmica per l'ús d'ànecs a l'empaitada està servida. Aquest any, els
Mossos d'Esquadra han hagut d'intervenir per expulsar de la carpa a quatre
manifestants que s'havien separat del grup i protestaven a crits de
"maltractador", entorpint la tasca de l’organització de la festa per netejar els
ànecs. Els Amics de les Festes i Tradicions es mostren satisfets de l'empaitada
d'aquest any perquè es va vetllar en tot moment pel benestar dels ànecs i de les
persones.En aquesta ocasió, a part de la policia catalana, també hi havia la
guàrdia civil que abans de l'empaitada va reclamar tots els permisos que han
resultat estar en regla. Des de l'ajuntament de Roses veient aquesta polèmica
volen saber què opina el poble d'aquesta tradició.Amb pancartes de “els animals
no són entreteniment”, els manifestants es van posicionar en contra de l'ús dels
ànecs a la festa i també en contra de les vaquilles com espectacle. Per demanar
que s'acabin aquest tipus de festes, aquest grup ha iniciat una recollida de firmes
virtual a la plataforma change.org.Des de l’organització, a part de tenir tots els
permisos, vetlla en tot moment per evitar que els participants agafin l'animal pel
coll i els renten les ales amb aigua ràpidament.Abans de l'empaitada, la platja de
la punta va viure l'empaitada infantil, on els més petits van divertirse empaitant
ànecs de joguina que alguns d'ells també portaven premi. L'empaitada és un dels
actes típics de Festa Major, però les cucanyes amb els seus pals ben engrassats
també van ser un altre atractiu d'aquest darrer dia de la festa.
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L’ENTREGA DE LA DRACMA DE PLATA, L'ACTE MÉS EMOTIU DE LA FESTA

 L'entrega de la Dracma de Plata és un dels actes més emotius de la Festa Major
de Roses. Aquest any, ha estat especialment emocionant ja que s'ha guardonat
a aquelles persones que en temps difícils han treballat pel carnaval. Durant l'acte
es va recordar amb imatges com eren els carnavals d'abans i també es va fer
menció a la sala de ball de la SUF, recentment enderrocada.La Dracma de Plata en
aquesta Festa Major ha servit per recordar una de les festes més importants de
Roses: el Carnaval. Aquest any aquest guardó ha premiat la tasca de la Narcisa
Cusí, la M. Angels Forester, l'Olga Pujol, en Miquel Fonolleras ‘el regalat’, l'Alfons
Magester i en Josep Calvet. Sis persones que en el seu moment van treballar per
fer que el carnaval de Roses continués endavant.L'entrega de la Dracma aquest
any va ser més emotiva que mai, ja que es va recordar en imatges com eren
abans els carnavals i també hi va haver moments per recordar la sala de ball on
acabava el carnaval, la SUF, i que fa pocs mesos es va enderrocar.Amb aquest
reconeixement també es va recordar l’essència del carnaval de Roses, de passar
ho bé, de les bones disfresses i la disbauxa. Un acte, el de la Dracma, que ha
servit per recordar la història del carnaval de Roses.
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LA NATACIÓ A MAR OBERT, LA REINA DE LA FESTA ROSINCA

 La natació en aigües obertes és un clàssic de la Festa Major de Roses. Aquest
any, la travessia del port amb la distància llarga i la curta han tingut una
participació de gairebé 200 nedadors. La travessa local també ha tingut una bona
participació amb 97 esportistes.Les travessies de natació són un dels actes
clàssics de la Festa Major. Aquest any, el dia gran de la festa, el dia 15, va tenir
lloc la travessia del port amb dues distàncies, una de 750 metres pensada pels
més petits i la llarga d'un quilòmetre i mig. La curta la va guanyar Ivan Batalla en
la categoria masculina, que va acabar el recorregut amb un temps de 10 minuts
58 segons. La noia més ràpida en acabar la curta va ser Mar Xiang Puigvert, que
la va completar amb 11 minuts i 6 segons. A la travessia llarga el nedador més
ràpid va ser Hèctor Daniel Gómez, que va completar el quilòmetre i mig de
recorregut amb un temps de 16 minuts i 24 segons. Pel que fa a les noies, la
més ràpida va ser la Txell Font amb 19 minuts 36 segons. En total les dues
travesses van tenir una participació de quasi 200 nedadors.El diumenge 16 va
ser el torn per la travessa local Trofeu Enric Badosa. Una prova en la que només
tenen premi els nedadors rosincs. En aquesta prova hi van participar quasi 100
nedadors en una competició festiva amb un recorregut de 750 metres entre els
espigons de la riera Ginjolers. El nedador rosinc més ràpid i mereixedor del
Trofeu Enirc Badosa va ser Jaume Cusí, que va marcar un temps de 12 minuts
16 segons. La nedadora rosinca més ràpida va ser Berta Gelabert, que va acabar
la travessia amb 13 minuts i 15 segons. Aquesta travessa local també va premiar
a la nedadora més jove, la Sandra Pardo, i a la més veterana, l’Anna Aldama,
premiades amb el trofeu Gestió Cusí.
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